
s lovo s tarostky —

V minulém čísle Opočenských novin jsem 
začínala pranostikou „březen, za kamna 
vlezem“, na kterou mohu nyní plynule na-
vázat  a dokončit ji citací „duben, ještě tam 
budem“. Ani zde nebudeme daleko od prav-
dy. Počasí si s námi stále zahrává. Krásné 
slunné dny se střídají s chladnými, kdy je 

přes den jen 10 stupňů a ranní teploty se dostávají až k nule. 
Větší problém máme však s deštěm. Vláhy je opravdu málo 
a vznikají nám komplikace s usycháním a lámáním stromů, kte-
ré se musí odstranit. Prořezávaly se již stromy na koupališti 
a mnoho dalších určitě i ve vašem okolí. 
 Ohledně koupaliště slýchám stále dotazy, zda se letos otevře. 
Ano. Koupaliště bude připraveno tak, jako každý rok. Teprve 
na konci sezony, tedy v září, začne celková rekonstrukce, která 
potrvá do příštího jara a na začátku další sezony v roce 2020 
otevřeme koupaliště v novém. 
 Jsem velmi ráda, že se se mnou dělíte o své dojmy ohledně 
dění ve městě. Nedávno mě třeba oslovila paní, která do Opoč-
na přijíždí každý rok jen jako rekreantka, a vyprávěla mi, jak  
jsou lidé v jejím okolí nadšení, že se bude rekonstruovat kou-
paliště a že se začalo i s výstavbou obchvatu. Lidé prý chodí 

sledovat práce stavbařů, často s nimi diskutují a mají spoustu 
dotazů. A opravdu to tak je. Také chodím každý den právě po 
obchvatu a sleduji, co je nového. Nedávno jsme měli možnost 
nakouknout i do tajemného podloží té části, kde archeologo-
vé objevili pozůstatky našich předků. Přednáška archeoložky 
Bekové a jejích kolegů byla velice zajímavá. Stavba obchvatu je 
v plném proudu, v současnosti probíhají práce v místě opěrné 
zdi u hřbitova, odváží se skrývky z trasy atd. V dalších dnech 
bude probíhat vrstvení násypu v prostoru, kde povede provi-
zorní komunikace. Většina z vás nakukuje i na webové stránky 
města, kde získáváte informace o stavbě obchvatu přímo v sekci 
Obchvat města. 
 V květnu se chystám navštívit naše rodáky, kteří žijí v Praze 
a okolí, a i pro ně budu mít připraveno povídání o tom, jak se 
nám v Opočně žije. Pokud bude mít někdo z vás pocit, že by na-
šim blízkým chtěl něco vzkázat, ráda vaše vzkazy vyřídím. 
 Do dubna nám zasáhly letos i velikonoční svátky. Překvapi-
lo mě, s jakými novými koledami přicházeli koledníci. Nevím, 
jestli je to jen můj názor, ale mám pocit, že se koledovat chodí 
nyní mnohem více, než tomu bylo v jiných letech. Mám radost, 
že tato tradice zůstává, jak pro děvčata, tak pro chlapce. 
 Přeji všem krásné květnové dny a mimochodem, všimli jste 
si, jak nám krásně letos vykvetla magnolie v areálu nemocnice? 
Voněla na dálku. Šárka Škrabalová, starostka města Opočna
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Velkou událostí měsíce března pro TJ Sokol Opočno byla skvělá reprezentace člena Sokola, bratra Leoše Malenovského na Mistrovství 
světa v atletice veteránů v polské Toruni, kde ve skoku dalekém obsadil třetí místo. Gratulujeme k úspěchu a děkujeme za výbornou repre-
zentaci města Opočna. Více se dočtete v článku na straně 14. (red)



obchvat  města  —

S T A V B A  O B C H V A T U  U Ž  M Á 
I  Z Á K L A D N Í  K Á M E N

2. 4. 2019 – V Opočně začala stavba dlouho očekávané první 
etapy přeložky silnice II/298, která v rámci rozšíření strategic-
ké průmyslové zóny Solnice – Kvasiny odvede přetíženou tran-
zitní dopravu z centra města. Celkové náklady obchvatu města 
činí 145 milionů korun s termínem dokončení v srpnu 2020. 

Slavnostní poklepání na základní kámen opočenského obchva-
tu se uskutečnilo 2. dubna 2019. foto: archiv KHK

Stavbu poklepem základního kamene zahájili představitelé Krá-
lovéhradeckého kraje v čele s hejtmanem Jiřím Štěpánem. „Ob-
chvat města podstatně zlepší životní prostředí v centru Opočna. 
Hlavně zajistíme bezpečnost všech Opočeňáků, zejména dětí, 
které každý den na cestě do školy ohrožují projíždějící automo-
bily na silně přetížené komunikaci,“ zhodnotil hejtman kraje Jiří 
Štěpán.
 „Tranzitní doprava díky obchvatu už nepovede středem měs-
ta. Jeho stavba je rozdělena do dvou částí. V první etapě vybudu-
jí silničáři komunikaci, která ‚obejde‘ město ze severu. Začne na 
kruhovém objezdu, který vznikne na křižovatce silnic vedoucích 
z Opočna na Bohuslavice a České Meziříčí. Napojí se za městem 
na silnici II/298 vedoucí na Dobrušku. Druhá etapa zahrnuje 
úsek od okružní křižovatky přes přemostění Zlatého potoka 
a napojí se na silnici ve směru Ledce a Třebechovice. Součástí 
stavby je rovněž i mimoúrovňové křížení cyklostezky Opočno – 
Dobruška,“ doplňuje první náměstek hejtmana Martin Červíček 
s tím, že stavba obchvatu proběhne za minimálního dopadu na 
silniční provoz.
 Silnice II/298 odvede významnou část dopravy z průmyslové 
zóny. V současné době je osobní a těžká nákladní doprava vedena 
městem, tudíž je velkým zdrojem hluku a znečištění. Nová komu-
nikace bude sloužit také jako spojnice mezi regionálními centry 
Dobruškou a Hradcem Králové a jako hlavní přístupová komuni-
kace do rekreačních oblastí Orlických hor. Novou silnici od zá-
stavby města oddělí protihlukové stěny a val osázený dřevinami, 
díky nimž se sníží prašnost a hluk projíždějících automobilů.
 „Náklady na výstavbu první etapy jsou ve výši 145 milionů ko-
run. Celková cena zahrnuje přípravné práce, výkupy pozemků, 
realizaci samotné stavby a technický dozor. První etapa obchva-
tu bude měřit 2,1 kilometru. Očekáváme, že hotovo bude v srp-
nu 2020,“ říká Václav Řehoř odpovědný za krajské investice. 
 Investorem stavby je Královéhradecký kraj, zhotovitelem fir-
ma M – SILNICE, a. s. Administraci akce zajišťuje Centrum in-

vestic, rozvoje a inovací, oddělení průmyslových zón. Na finan-
cování stavby obchvatu města Opočna se podílí ministerstvo 
průmyslu a obchodu a Královéhradecký kraj.
 V současné době stavba přeložky II/298 probíhá s minimál-
ním dopadem na stávající silniční provoz, který je omezen pouze 
na jeden jízdní pruh. Dopravu řídí semafory. Napojení přeložky 
na stávající komunikaci si ale vyžádá úplnou uzavírku. 
 Stavba přeložky II/304 v délce necelé 3 kilometry proběhne bez 
omezení provozu. Napojení na začátku a konci úseku bude mož-
né provést po polovinách vozovky za omezení provozu, popřípadě 
za úplné uzavírky s možností objízdné trasy. Během stavby bude 
nutné vymezit prostor pro pohyb chodců podél stávající silnice 
III/30815.  Tiskové oddělení Královéhradeckého kraje

S E T K Á N Í  S  M I N U L O S T Í

Obyvatelům města se ve čtvrtek 11. 4. 2019 odpoledne na-
skytla poměrně vzácná příležitost vidět na vlastní oči práci 
archeologů v lokalitě budoucího obchvatu. Ještě větší zají-
mavostí byla však možnost doslova nahlédnout do minulosti 
města, ve kterém žijeme. 

Archeologický průzkum na trase obchvatu.
  foto: 2× Renata Rýdlová

Poměrně početnou skupinu téměř šedesáti přítomných 
provedla nalezištěm na dolním konci Severní ulice archeo-
ložka Muzea a galerie Orlických hor v Rychnově nad Kněž-
nou PhDr. Martina Beková a archeolog Mgr. Miloš Bernart. 
V místě naleziště z doby bronzové se v odkryté půdě aktuálně 
nacházelo vyrýsované hrobové místo a téměř 30 žlabů prav-
děpodobně k ukotvení koster srubových staveb. S jistotou 
nelze říci ani k čemu sloužily objevené kruhové otvory kůlo-
vých jam. Nálezy však potvrzují existenci sídliště. Ta byla 
zakládána v úrodných místech u obchodních cest v blízkosti 
zdroje vody. V opočenské lokalitě u Jordánku je existence po-
tůčku, jehož vodoteč byla během 50. a 60. let upravena, také 
prokázána. U vytyčených sond výkopoví pracovníci právě 
prováděli odkrývku půdy, aby demonstrovali na změně barvy 
nánosů, jaký mohl mít tok vody směr. 
 Archeologický výzkum představuje nejdůvěryhodnější 
zdroj informací, který se snaží poskládat představu o tom, 
jak to v průběhu doby skutečně fungovalo. Opočenské nálezy 
ukazují až k dobám 1200 až 500 let před naším letopočtem. 
V závěru setkání archeologové odpovídali na otázky směřují-
cí k osudu objevených nálezů, ke spolupráci se stavbaři nebo 
zda plánují využít pro svůj další výzkum drony.

Renata Rýdlová, kronikářka města Opočna
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C O  P R O Z R A D I L 
A R C H E O L O G I C K Ý  P R Ů Z K U M

Stavba opočenského obchvatu běží kupředu mílovými kro-
ky. Kroku stavbařů se musí přizpůsobit i archeologové, kte-
ří zachraňují naše společné dědictví – historii, kterou před 
tisíciletími vepsali svou přítomností do půdy dávní obyva-
telé této krajiny. 

První zjištění přinesl již předběžný průzkum, který proběhl 
na podzim loňského roku, ještě před započetím zemních pra-
cí. Muzeum a galerie v Rychnově nad Kněžnou jej zde proved-
lo pod vedením archeoložky Martiny Bekové s nasazením 30 
(!) spolupracovníků muzea. Celá trasa byla podrobně pro-
cházena jak s detektory kovů, tak „na oko“ a hned při prvním 
odstraňování ornice bylo možné zjistit, nakolik prvotní sběry 
odhalily situaci ukrytou pod vrstvou obdělávané ornice. Dá 
se říci, že půl na půl. Při sběru se v oblasti hřbitova nalezlo 
několik pozůstatků z doby kamenné, při skrývce ornice zde 
ale objekty z této doby nebyly nalezeny. Neznamená to, že by 
v průzkumu byla chyba. Vše, co se nalezne v ornici, má za se-
bou léta „popostrkávání“ orbou a může změnit své původní 
uložení třeba i o nějakou desítku metrů. Připravovaný ob-
chvat je jen pruh země a může rozvolněnou zástavbou původ-
ního osídlení projít, aniž by jej narušil.

 Druhé, průzkumem vytipované místo bylo poblíž Jordán-
ku na takřka zaniklé vodoteči za zahradami. Několik bron-
zových slitků zde indikovalo přítomnost osídlení z mladšího 
pravěku. Skutečně se zde podařilo nalézt cca třicet podlouh-
lých objektů, které jsou pravděpodobně ukotvením dřevěných 
staveb (srubů), drobné zlomky keramiky je datují do kultury 
popelnicových polí (mezi mladší dobu bronzovou a starší dobu 
železnou). Do stejného období je datováno i sídliště nalezené 
mezi rohem hřbitova a cyklostezkou, které v předběžném prů-
zkumu vůbec nebylo indikováno. Patří totiž do kategorie tak 
trochu zvláštních nálezů. Při určité kombinaci faktoru typu 
počasí (právě takového, které vládlo v době popelnicových 
polí) a půdního typu, spraše na propustné vrstvě štěrkopísku, 
dochází k chemickým procesům, které jinak běžně tmavé ar-
cheologické objekty vybarví do běla, současně v nich ale prak-
ticky rozloží nálezy. Zcela zmizí kosti a keramika, jinak věrný 
průvodce lidských dějin od přijetí zemědělství a velmi spoleh-
livá datovací pomůcka, prakticky také.
 Zbývá ještě prozkoumat pás přeložené odbočky na Pohoří, 
kde se již jednoznačně rýsují další objekty. Ty by měly být po-
sledním zkoumaným úsekem a v době, kdy na nich bude za-
hájen výzkum, již všechny ostatní prokopané objekty dávno 
zmizí, pohlceny staveništěm. Zbyde jen terénní dokumentace, 
fotografie, nálezy a zaměření celého naleziště. A právě z těchto 
informací lze kdykoliv nalezené situace zrekonstruovat, aby je 
bylo možné zasadit do celkového obrazu osídlení Opočenska. 
Je to již několikátý nález sídliště popelnicových polí a je zřej-

mé, že výhodná poloha Opočna byla oceňována již od pravěku.
 Na výzkumu se podílí i nedávno přijatý archeolog muzea 
Mgr. Miloš Bernart, který zde získává zkušenosti s dějinami 
Podorlicka, a také nová dokumentátorka Iveta Prázová, ta je 
v Opočně doma. Archeoložka PhDr. Martina Beková, 
 Muzeum a galerie Orlických hor

zprávy nejen z  radnice —

OPOČNO DAROVALO BUDOVY NEMOCNICE 
ZPĚT KRÁLOVÉHRADECKÉMU KRAJI

Darovací smlouvu na objekt bývalé porodnice a chirurgie 
v Opočně podepsali v úterý 23. dubna starostka Opočna Šár-
ka Škrabalová a hejtman Královéhradeckého kraje Jiří Ště-
pán. Královéhradecký kraj se zavázal vybudovat v objektech 
zařízení pobytových sociálních služeb pro seniory. To bude 
provozovat Opočno společně se sousední Dobruškou. Podpi-
su byli přítomni starosta Dobrušky Petr Lžíčař (zcela vlevo)
a Vladimír Derner – náměstek krajského hejtmana pro oblast 
sociálních věcí (zcela vpravo).  (red)

V  K V Ě T N U  P R O B Ě H N O U  V O L B Y
D O  E V R O P S K É H O  P A R L A M E N T U

24.–25.
květen Volby do europarlamentu se konají v pátek 24. 

května od 14 do 22 hodin a v sobotu 25. května od 
8 do 14 hodin.

Vybírat své kandidáty můžete prostřednictvím hlasovacích 
lístků, které obdržíte do schránek nejpozději tři dny před za-
čátkem voleb. Každé politické uskupení má vlastní lístek s re-
gistračním číslem a jmény kandidátů. 
 V Opočně jsou čtyři volební okrsky a občanům je udělen 
okrsek podle místa trvalého bydliště (umístění volební míst-
nosti je uvedeno na štítku obálky s hlasovacími lístky). Ve vo-
lební místnosti voliči nejdříve prokáží komisi svoji totožnost 
a získají tak obálku, do které za plentou vloží jeden vybraný 
hlasovací lístek strany, které chtějí dát hlas. Na zvoleném hla-
sovacím lístku můžete také zakroužkovat číslo u maximálně 
dvou kandidátů, kterým dáváte přednost. 
 Volit můžete v místě svého trvalého bydliště. V případě, že 
v době voleb se budete nacházet jinde (v jiném okrsku na úze-
mí České republiky), a přesto se budete chtít voleb zúčastnit, 
můžete zažádat v místě svého trvalého bydliště o volební prů-
kaz. Hlasovací lístky pak získáte přímo ve volební místnosti.
 Kandidující strana uspěje tehdy, pokud získá ve volbách 
více než pět procent všech hlasů. V České republice se volí 21 
europoslanců. (red)
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S V A T E B N Í  S E Z ó N A  P O M A L U 
Z A Č Í N Á .  N O V Í  O D D Á V A J Í C Í  S I 
P ř I P R A V O V A L I  S V É  P R O S L O V Y 

Noví oddávající. Zleva: Karel Holub, Kateřina Vošlajerová, 
starostka Šárka Škrabalová, Honza Hoder.  foto: redakce

Mezi jedno z nejoblíbenějších míst pro svatby v našem regi-
onu bezesporu patří opočenský Mariánský kostelík. K sva-
tebním obřadům je hojně využíván nejen místními, ale také 
mladými páry z širokého okolí. Není snad soboty, abyste zde 
od jara do podzimu nepotkali krásnou nevěstu s ženichem 
a dalšími svatebčany.
 Kostelík je odsvěcený, a tak zde mohou probíhat civilní 
svatební obřady. V letošním roce se můžete setkat s novými 
oddávajícími, kteří si v dubnu již své svatební proslovy nacvi-
čovali přímo v prostorách Mariánského kostelíka. Rady jim 
k tomu dávala starostka Šárka Škrabalová, která má s oddá-
váním již velké zkušenosti. (red)

P ř I P R A V T E  S E  V Č A S 
N A  K O T L Í K O V É  D O T A C E

V září 2022 bude ze zákona zakázán provoz kotlů 1. a 2. 
emisní třídy a v provozu budou moci být pouze kotle na 
tuhá paliva, které splňují minimálně 3. emisní třídu. Zpra-
vidla se jedná o kotle s datem výroby po roce 2000. Emisní 
třídu kotle je možné dohledat na výrobním štítku daného 
kotle nebo v jeho dokumentaci. Pokud není údaj uveden 
na štítku nebo se jedná o kotel, který žádný výrobní štítek 
nemá, je více než pravděpodobné, že kotel povolené emise 
splňovat nebude.

K výměně zastaralých kotlů doporučujeme využít probíha-
jících celorepublikových kotlíkových dotací. Zahájení třetí 
vlny dotací v Královéhradeckém kraji (KHK) začíná 15. 5. 
2019 v 10:00 hodin a výzva k podání žádostí končí 27. 5. 2019. 
 Vzhledem k tomu, že se při druhé vlně dotace v KHK vy-
čerpaly za pouhých 30 sekund, je potřeba se na podání žá-
dosti připravit včas. Podrobnosti k programu jsou zveřejněny 
na webu http://dotace.kr-kralovehradecky.cz/, kde je uveden 
i vzor žádosti včetně povinných příloh. Podrobnosti ke způ-
sobu podání žádostí lze získat i na oddělení životního pro-
středí zdejšího městského úřadu. 
 Předmětem podpory je výměna zdrojů vytápění na pevná 
paliva s ručním přikládáním za kombinovaný automatický 

kotel na uhlí a biomasu, kotel na biomasu, plynový konden-
zační kotel nebo tepelné čerpadlo. Příjemce dotace může 
obdržet 75–80 % ze skutečných nákladů na výměnu zdroje 
vytápění, nejvýše však 75.000–120.000 Kč (podle konkrét-
ního zdroje). 
 V souvislosti s provozem kotlů na pevná paliva s příkonem 
od 10 do 300 kW připojených na otopná zařízení připomíná-
me zákonnou povinnost provádět každé dva roky pravidelné 
kontroly technického stavu a provozu, tzv. revize domácích 
topenišť. Smyslem revizí je plošné zajištění dobrého sta-
vu, hospodárného provozu a bezpečnosti kotlů v každé do-
mácnosti. Jedině kotel v dobrém technickém stavu, správně 
provozovaný a spalující výrobcem určené palivo vypouští do 
ovzduší méně emisí a neměl by tak obtěžovat své okolí nad-
měrným kouřem.  Bc. Jaroslav Koudelka,
 vedoucí oddělení životního prostředí MěÚ Opočno

P O Z O R  N A  P O D O M N Í  P R O D E J C E 

V minulém čísle jsme informovali o výkonu sociální práce 
na Městském úřadě Opočno, kterou zajišťují pracovníci 
oddělení sociálních věcí a kam se mohou obracet občané, 
kteří řeší různé problémy či se nacházejí v nepříznivé so-
ciální situaci, např. pečují o člena domácnosti, lidé s růz-
ným zdravotním postižením, s materiálními problémy, 
rodiny s dětmi, senioři, osaměle žijící lidé a další.

Jedním z problémů, se kterým se ve své praxi setkáváme, jsou 
postesky občanů nad nezvanými návštěvami podomních 
prodejců, zejména obchodníků s energiemi.  Přestože je po-
domní prodej na území města zakázán, uchylují se prodejci 
k nekalým obchodním praktikám a nátlakovému jednání, 
kterým ve svém  důsledku klienty poškozují a způsobují jim 
nemalé starosti. 
 Především starší lidé se  nechají ovlivnit manipulativním 
jednáním a v časové tísni a ve stresu uzavírají smlouvy o do-
dávkách elektřiny, plynu nebo rovnou obou komodit.  Ná-
sledně zjišťují, že sjednané smlouvy pro ně nejsou výhodné 
a litují svých rozhodnutí. Nic však není ztraceno! 
 Proti neseriózním metodám některých podomních ob-
chodníků s energiemi vydala skupina ČEZ „Desatero po-
moci“. Rady, jak poznat neseriózní metody podomních ob-
chodníků a bránit se jim, si můžete přečíst na internetovém 
odkaze https://www.cez.cz/cs/podpora/energeticky-radce/
desatero-pomoci.html. Budete připraveni a ušetříte si spous-
tu zbytečných starostí. 
 Vzhledem k tomu, že domácnost není obchodním prosto-
rem ani místem obvyklým k podnikání, jedná se o situaci, kdy 
existuje možnost od takové smlouvy do 14 dnů od data uza-
vření odstoupit. Pokud se tato věc stala přímo vám nebo ně-
komu, koho znáte, neobávejte se i s tímto obrátit na oddělení 
sociálních věcí, kde se vám budeme snažit poradit a pomoci. 
 Kancelář oddělení sociálních věcí se nachází ve 2. patře 
budovy městského úřadu, kde je možné po předchozí domlu-
vě využít i oddělené prostory v zasedací místnosti (zajištění 
soukromí při jednání).  
 Vzhledem k tomu, že budova úřadu není bezbariérová, pro 
občany zdravotně postižené je v přízemí budovy v prostorách 
informačního centra místnost s bezbariérovým přístupem – 
vchod ze dvora. Bc. Stanislava Rydygrová, 
 referentka oddělení sociálních věcí
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Oddělení sociálních věcí Městského úřadu Opočno

Úřední hodiny: 
pondělí a středa 9:00–12:00  12:30–16:30  hodin 

Kontaktní osoby:
Bc. Jaroslav Koudelka, vedoucí oddělení sociálních věcí 

a životního prostředí
tel. 494 669 633, e-mail: koudelka@mu.opocno.cz

Bc. Stanislava Rydygrová
referentka oddělení sociálních věcí

 tel.: 608 989 665, e-mail: rydygrova@mu.opocno.cz

P O Č A S Í  V  O P O Č N Ě  –  B ř E Z E N  2 0 19

Průběh počasí v Opočně je sledován automatickou meteo-
rologickou stanicí v areálu Výzkumné stanice pěstování lesů 
(VÚLHM Strnady) s hodinovými termíny zápisu měření. 
Srážky jsou rovněž měřeny klasickým srážkoměrem (poloha 
stanice: nadmořská výška 268 m, SZŠ 50°16'7.558"N, VZD 
16°6'30.534"E).
 V březnu 2019 byl průměr naměřených teplot vzduchu 2 m 
nad terénem 6,3 ºC, což je čtvrtá nejvyšší březnová teplota. 
Průměr za období 2001 až 2019 je 4,4 ºC. 
 Celkový srážkový úhrn v březnu 2019 činil 46,6 mm a ve 
sledovaném období byl z úhrnů březnových srážek čtvrtý 
nejvyšší. Průměrný úhrn srážek zde je 30,9 mm (data 2001 
až 2019).
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Teploty vzduchu 200 cm nad zemí a srážky 
v areálu Výzkumné stanice Opočno v březnu 2019

srážky teplota
den

 Hodinový průběh teplot vzduchu a denní úhrny srážek 
ve sledovaných časových termínech uvádí graf. Z průběhu 
teplot jsou patrné nejvyšší teploty ve druhé polovině měsíce 
(17. 3. 2019 až 20,2 ºC). Ve druhé polovině března se vyskytly 
i mrazy (21. 3. až -3,4 ºC, 20. 3. až -2,7 ºC, 19. 3. až -2,0 ºC). 
Nejvíce srážek spadlo 10. 3. 2019 (15,4 mm). Ve druhé po-
lovině března již téměř nepršelo, celkem spadlo jen 2,4 mm. 
  Zpracoval Ing. Vratislav Balcar, CSc.
 Výzkumný ústav lesního hospodářství a myslivosti, v. v. i., 
 Výzkumná stanice Opočno

z jednání  rady —

Usnesení rady města č. 10/2019 (1. 4. 2019)

 − Rada města Opočna schválila stavbu pergoly na pozemku 
města Opočna p. č. 995/77 u domova důchodců Jitřenka. 
Investorem stavby bude spolek přátel Domova Jitřenka 
a po dokončení bude stavba převedena do majetku města 
Opočna.

 − Rada města Opočna schválila předložený návrh řešení 
majetkových vztahů k pozemkům dotčeným stavbou cy-
klostezky Čánka–Opočno a rozhodla zveřejnit záměr na 
prodej části pozemku p. č. 1334/1.

 − Rada města Opočna schválila Základní škole Opočno 
čerpání finančních prostředků z fondu investic na finan-
cování pořízení a instalaci interaktivního dataprojekto-
ru EPSON EB-696Ui v celkové částce 64.130 Kč, z toho 
50.000 Kč je kryto investičním příspěvkem od zřizovatele.

 − Rada města Opočna schválila poskytnutí daru Eurore- 
gionu Pomezí Čech, Moravy a Kladska – Euroregionu Gla-
censis ve výši 3.000 Kč na zajištění mezinárodní dopravy 
cyklistů na česko-polském pomezí formou cyklobusů.

 − Rada města Opočna schválila rekonstrukci vedení níz-
kého napětí v Hradecké ulici v Opočně dle předloženého 
návrhu firmy Montprojekt a.s. Pardubice.

 − Rada města Opočna schválila užívání veřejného pro-
stranství před budovou čp. 53 v Charouzově ulici, restau-
race Modrý domek, za účelem umístění letní předzahrád-
ky o rozměrech 20 m2, bez pevné konstrukce, ze stolů 
a lavic a deštníkem, který nebude zasahovat do průjezd-
ného profilu komunikace, za podmínek, že nebude více 
zužován průjezdný profil komunikace, kola návštěvníků 
restaurace nebudou bránit průjezdu komunikace a ne-
budou odkládána k okolním nemovitostem, po 22. hodi-
ně nebude rušen noční klid. Porušení těchto podmínek 
může vést ke zrušení užívání veřejného prostranství. Za 
zábor veřejného prostranství bude vyměřen příslušný  
poplatek.

 − Rada města Opočna rozhodla uzavřít smlouvu o spolupo-
řadatelství Mezinárodního festivalu outdoorových filmů 
s organizátorem akce OUTDOOR FILMS s.r.o. Ostrava.

 − Rada města Opočna schválila výsledek výběrového říze-
ní na místo vedoucího odboru výstavby Městského úřadu 
Opočno. Vybraná uchazečka bude jmenována do funkce 
vedoucí odboru výstavby Městského úřadu Opočno po 
odchodu stávajícího vedoucího z této funkce.

 − Rada města Opočna schválila uzavření smlouvy o dílo se 
společností Štěpánek, spol. s r.o., na akci „Kostnice (már-
nice) v areálu kostela Panny Marie v Opočně“.

 − Rada města Opočna schválila pořádání akce Dětská míle, 
která bude pořádána na podporu holčičky se zdravotním 
postižením. Podle výše výtěžku ze startovného bude roz-
hodnuto o jeho věnování.

 − Rada města Opočna schválila uzavření mateřské školy 
v době letních prázdnin v období od 1. 7. 2019 do 4. 7. 2019 
a od 29. 7. 2019 do 23. 8. 2019.

 − Rada města Opočna schválila kritéria pro přijímání dětí 
k předškolnímu vzdělávání v Mateřské škole Opočno pro 
školní rok 2019/2020, dle předloženého návrhu.

 − Rada města Opočna schválila termín zápisu k předškol-
nímu vzdělávání do mateřské školy na školní rok 2019–
2020, který se bude konat 9. 5. 2019.

kulturavopocne



 − Rada města schválila výjimku z počtu dětí v jednotlivých 
třídách (1.–4.) na 27 dětí na třídu. Uvedené počty dětí 
nepřesahují celkovou kapacitu Mateřské školy Opočno 
dle posledního rozhodnutí v rejstříku škol a školských 
zařízení. Zvýšení počtu dětí není na újmu kvalitě vzdělá-
vací činnosti školy a jsou splněny podmínky bezpečnosti 
a ochrany zdraví.

 − Rada města Opočna rozhodla o uzavření smlouvy o spo-
lupráci s firmou REMA Systém, a. s., na sběr drobného 
elektroodpadu a zpětný odběr použitého elektrozařízení.

 − Rada města Opočna schválila konání akce Podorlická  
rally na Kupkově náměstí v termínu 17. 5. od 14 do 18 ho-
din a dále souhlasí se zvláštním užívání místní komuni-
kace a uzavírkou místní komunikace na Kupkově náměstí 
dle předložené žádosti a s umístněním přechodného do-
pravního značení na dotčených místních komunikacích. 
Město požaduje, aby uzavírkou nebyla dotčena obsluž-
nost autobusových zastávek na Kupkově náměstí.

 − Rada města Opočna schválila nový Dopravně provozní 
řád Jednotky sboru dobrovolných hasičů Opočno. 
 Mgr. Renáta Černá, tajemnice MěÚ Opočno

 kompletní zápis usnesení naleznete na www.opocno.cz

společenská  kronika  —

Poděkování
„Vím, co jsem, a už vím, čím můžu být.“

Mám totiž úžasný příklad v lidech kolem sebe. Moc děkuji 
manželům Lamíkovým za nezištnou pomoc s mojí nemoc-

nou maminkou. A proto před jejich úsměvem a dobrotou 
s úctou smekám.

Ilona Chmelařová s rodinou

O P O Č E N K Y  A  J E J I C H  M E C E N Á š

Svět se mění a věci, které jsme chtěli, se uskutečnily. To je dobře. 
Je však také dobré si to občas připomenout, abychom si dnešní 
samozřejmosti více vážili. Opočenským novinám vdechla kdysi 
život skupina nadšenců tvořících redakční radu. Psali příspěv-
ky, zajišťovali sazbu a tisk, včetně následné distribuce, a to ve 
svém volném čase. Sháněli i finance potřebné k uskutečnění 
svého snu – ke vzniku nezávislých novin občanů Opočenska. 
Oslovovali především své známé, kteří většinou podpořili budi-
telskou myšlenku kamarádů formou placené inzerce. 
 Jedním ze sponzorů byl i Ing. Václav Boukal z Mokrého, člen 
neformální sousedské Společnosti sobotní dopolední kávy. 
Vždy, když otevřu Opočenské noviny, vzpomenu si na jeho in-
zerát v patě stránky, který se svolením současné redakce Opo-
čenských novin jako vzpomínku přetiskujeme. Na dané číslo 
však nevolejte, dovolali byste se leda do nebe. Jeden z prvních 
mecenášů Opočenských novin Václav Boukal, ještě ne třiase-
dmdesátník, zemřel 1. dubna 2019. Čest jeho památce.  
 Jiří Králíček

Inzerát Josefa Boukala v Opočenských novinách z roku 1993. 
 foto: archiv Opočenských novin

D Ě K U J E M E  A  P ř E J E M E 
J E N  T O  N E J L E P š Í

Ráda bych na tomto místě poděkovala naší dlouholeté ko-
legyni Ing. Markétě Fingrálové za její dlouholetou práci pro 
město Opočno. Od roku 1992 zde zastávala různé funkce, 
a to od vedoucí živnostenského odboru, přes funkci tajem-
nice až po vedoucí odboru majetku a rozvoje města. Nyní se 
rozhodla pro odchod z našeho kolektivu a dala přednost své 
velké a krásné rodině. 
 Přejeme jí hodně zdraví a radosti se svými blízkými a hlav-
ně za vše, co udělala pro město Opočno, moc děkujeme. 

 Mgr. Renáta Černá, tajemnice MěÚ Opočno

V ý Z n A M n é  J U B I l E U M  O S l A V I l I :
Jaroslava Matulová  25. 3. 1939
Jaroslava Erlebachová  23. 3. 1939
Ladislav Rolc  25. 3. 1939
Alexander Váradi 1. 4. 1934
Jaroslava Petrová 8. 4. 1939
Jaroslav Pultar 14. 4. 1939
Jana Landgráfová 20. 4. 1939
 Srdečně gratulujeme!

z  opočenských škol  —

Z Á K L A D N Í  š K O L A  O P O Č N O

N O V Á  I N T E R A K T I V N Í  U Č E B N A

V minulém školním roce se našemu žákovi Josefu Součko-
vi pod vedením paní učitelky lenky Radochové podařilo 
postoupit do krajského kola biologické olympiády, kde se 
stal úspěšným řešitelem. 

Lenka Radochová a Josef Souček. foto: 4× archiv ZŠ Opočno

Na základě toho bylo škole nabídnuto vybavení interaktivní 
učebnou na podporu přírodovědného vzdělávání. Jedná se 
o soubor interaktivních 3D modelů a animací z oblasti bio-
logie člověka, biologie zvířat, biologie rostlin, geologie, pa-
leontologie. Součástí učebny je kromě softwaru Corinth také 
televizor s úhlopříčkou 165 cm, výsuvný tabulový systém 
a tablet pro učitele. Veškeré náklady ve výši 144.209 Kč jsou 
hrazeny z projektu Královéhradeckého kraje Implementace 
Krajského akčního plánu rozvoje vzdělávání v Královéhra-
deckém kraji. V celém Královéhradeckém kraji bylo touto 
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učebnou vybaveno jen 12 základních škol. Jsme rádi, že díky 
úspěchu našeho žáka je ZŠ Opočno jednou z nich. 

Také tento školní rok se 10. dubna naši žáci zúčastnili biologic-
ké olympiády, kde v okresním kole obsadili krásná místa. Lu-
cie Dekovová 9. místo, Nicol Kujalová 4. místo a Josef Souček  
1. místo a postupuje tedy do krajského kola v Hradci Králové 
(24. května). Blahopřejeme a držíme palce do krajského kola! 
 Za ZŠ Opočno Jana Hrnčířová

P R O J E K T  S P O R T U J  V E  š K O L E 
N A  Z Á K L A D N Í  š K O L E  O P O Č N O

Ani jedno dítě nestojí a nenudí se. 
Všichni sportují, všichni se společ-

ně baví. Takhle probíhá projekt „Sportuj ve škole“ u nás! 

Po skončení povinné výuky ve škole se děti v rámci školní 
družiny učí základům oblíbených sportů, jakými jsou basket-
bal, volejbal, fotbal, bruslení, házená nebo ragby. V průběhu 
sportování jsou využívány vyzkoušené metody navržené od-
borníky ze sportovních organizací. Zároveň se také školáci 
rozhýbávají pomocí nejrůznějších her, opičích drah a dalších 
zábavných sportovních aktivit.

Všichni sportují, všichni se společně baví. 

 Lekce „Sportuj ve škole“ probíhají jednu hodinu týdně pro 
děti 1. až 5. ročníku Základní školy Opočno a jsou v rámci 
pobytu ve školní družině zdarma. Projekt „Sportuj ve škole“ 
navazuje na pokusné ověřování programu s názvem „Hodina 
pohybu navíc“, které probíhalo dva roky pod hlavičkou Mi-
nisterstva školství, mládeže a tělovýchovy. Během druhého 
ročníku se do něj zapojilo na patnáct tisíc žáků z 343 škol celé 
České republiky. Od 1. září 2018 projekt zajišťuje Asociace 
školních sportovních klubů, která už 26 let pomáhá bavit 
školáky sportem.
 Děti na 1. stupni pohyb baví, rády zkouší nové hry a s ra-
dostí se učí novým dovednostem. Cílem školy je jak v tělesné 
výchově, tak v těchto lekcích seznámit žáky se základy spor-
tovních her a bruslení, aby si mohly najít svůj oblíbený sport, 
kterému by se mohly věnovat a který by je bavil. Vedeme také 
pohybové kroužky pro děti z celé školy, jako je např. vybíjená, 
volejbal, florbal. Bohužel, tak jako jinde, i u nás jsme ve ško-
le při tělesné výchově svědky toho, že pohybová aktivita dětí 
s rostoucím věkem klesá. Pokud se žádnému sportu nevěnu-
jí, vznikají mezi nimi a „sportovci“ veliké rozdíly. Děti, které 

nesportují, jsou méně obratné, často pod vlivem nedostatku 
pohybu mají vadné držení těla a snižuje se jejich fyzická zdat-
nost a odolnost. 
 Měli bychom se pohybovat minimálně hodinu denně, 
a proto nenechávejte děti dlouhou dobu u počítačů, tabletů, 
mobilů atd. a pomozte jim ke zdravému psychickému i fyzic-
kému vývoji jakýmkoliv pohybem, který je bude alespoň tro-
chu bavit! Mgr. lenka Švandová

M I L Á  S E T K Á V Á N Í

Tradiční setkání s bývalými zaměstnanci školy. 

Každý rok zveme do školy naše bývalé zaměstnance, aby-
chom jim řekli a ukázali, co je ve škole nového. Paní kuchařky 
nám připraví občerstvení a u kávy nebo čaje povídáme i vzpo-
mínáme, popřejeme bývalým kolegům k jejich významnému 
životnímu jubileu. Jsou to velmi milá setkání. Jsme rádi, že se 
nás každý rok tolik sejde.  Za ZŠ Opočno Jana Hrnčířová

P ř I V Í T A L I  J S M E  B U D O U C Í 
Ž Á K Y  N A š Í  š K O L Y

Tématem letošního zápisu byla pohádka O veliké řepě.

Ve čtvrtek 11. dubna a v pátek 12. dubna jsme v naší škole 
přivítali děti, které se svými rodiči přišly k zápisu do 1. třídy. 
Tentokrát byl celý zápis motivován pohádkou O veliké řepě. 
Děti byly velmi šikovné a lehce plnily zadané úkoly. Zapsáno 
bylo 34 dětí, z toho u 6 dětí požádali zákonní zástupci o od-
klad povinné školní docházky. Těší nás, že k zápisu do naší 
školy přišly i děti z jiných spádových obvodů.
 Za ZŠ Opočno Jana Hrnčířová
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S T ř E D N Í  P R Ů M Y S L O V Á  š K O L A , 
 O D B O R N Á  š K O L A  A  Z Á K L A D N Í 
š K O L A ,  N O V É  M Ě S T O  N A D  M E T U J Í , 

P R A C O V I š T Ě  O P O Č N O

O P O Č E N S K Ý  J A R M A R K

Jarmark samozřejmě nabídne i možnost nákupu všemožného 
zboží. foto: 2× archiv školy

18. 5.
sobota Opočenská část školy SPŠ, OŠ a ZŠ, Nové Město 

nad Metují (bývalá zemědělská škola) bude opět 
v sobotu 18. května 2019 otevřena veřejnosti. Pod 

záštitou města Opočna se zde bude konat od 10 do 15 hodin 
„Jarmark“, během kterého si mohou návštěvníci zakoupit 
potravinářské a jiné zboží, ochutnat školní cukrářské a ku-
chařské výrobky. V areálu školy bude vystavena zemědělská 
technika a drobné zvířectvo. Celý den bude zpestřen boha-
tým kulturním programem, atrakcemi a soutěžemi pro děti.
 Za SPŠ, OŠ a ZŠ, nové Město nad Metují,
 pracoviště Opočno D. Mlatečková

N A š E  Ž Á K Y N Ě  S L AV I LY  Ú S P Ě C H
N A  S O U T Ě Ž I  V  Č A S TO LO V I C Í C H

Po roce jsme se opět účastnili soutěže v aranžování květin 
v Častolovicích.  Floristická soutěž je pravidelnou součás-
tí jarní výstavy, kterou pořádají členové zdejšího zahrád-
kářského spolku. Úkolem soutěžního klání bylo vytvořit 
jarní kulatou misku.

Tři první místa obsadily žákyně oboru zahradnické práce naší 
školy v Opočně.  

Pořadatelé soutěže zajistili velký výběr květin, převážně ci-
bulovin, a soutěžící žáci si s sebou přivezli pouze doplňující 
materiál. Čas na splnění úkolu a na úpravu květin byl stano-
ven na 120 minut. Naši SPŠ, OŠ a ZŠ Nové Město nad Metují 
reprezentovalo 5 dívek. 
 Z výsledků soutěže máme nesmírnou radost, neboť všech-
na 3 první místa obsadily žákyně oboru zahradnické práce 
naší školy v Opočně. Vítězka celého klání (na fotografii upro-
střed) nás pojede reprezentovat na semifinále floristické sou-
těže do Prahy. Vítěz tohoto semifinále pak postupuje do ce-
lorepublikového finále, které se koná v červenci na výstavišti 
v Lysé nad Labem. Mgr. Pavlína Sobotková, 
 zástupkyně ředitelky Střední průmyslové školy, 
 Odborné školy a Základní školy, nové Město nad Metují, 
 pracoviště Opočno

M A T E ř S K Á  š K O L A  O P O Č N O

Z Á P I S  D O  M A T E ř S K É  š K O L Y 
N A  š K O L N Í  R O K  2 0 1 9 – 2 0

9. 5.
čtvrtek Ve čtvrtek 9. 5. 2019 od 12:30 do 16:30 hodin se 

koná ve Včeličkové třídě (modrá budova) zápis do 
mateřské školy v Opočně (nástup září 2019). Bu-

dete si moci prohlédnout prostředí školy, děti si tu budou 
moci pohrát, odnesou si malý dáreček. 
 K zápisu je nutné přinést vyplněnou Žádost o přijetí 
k předškolnímu vzdělávání (dále jen přihláška) potvrzenou 
od lékaře o proočkování dítěte. 
 Potvrzení o proočkování nemusí mít děti, pro které je 
předškolní vzdělávání povinné (dítě, které dovrší ke dni 31. 
8. 2019 pěti let).
 Přihlášku si můžete předem vyzvednout v mateřské ško-
le (modrá budova), stáhnout z webu školy nebo vyzvednout  
v  informačním centru v Opočně. Těšíme se na vás.
 

Vezměte si s sebou
Vyplněnou a lékařem potvrzenou přihlášku, občanský průkaz, 

rodný list dítěte, přezůvky
 

Kritéria pro přijímaní dětí k předškolnímu vzdělávání 
v Mateřské škole Opočno

Od školního roku 2019–2020 bude přijímáno 26 dětí. V pří-
padě přijetí dítěte s přiznaným podpůrným opatřením třetí-
ho až pátého stupně se počet přijatých dětí bude snižovat. 
 1. Děti, které před začátkem školního roku 2019/2020 do-
sáhnou pátého roku a pro které je mateřská škola spádová. 
(spádová oblast Mateřské školy Opočno je Mokré, Očelice, 
Semechnice, Opočno vč. místních částí Čánka a Dobříkovec)
 2. Děti s trvalým pobytem v obci Opočno, které před za-
čátkem školního roku 2019–2020 dosáhnou nejméně třetího 
roku věku. V případě cizinců s místem pobytu v příslušném 
školském obvodu (§179 odst. 3).
 3. Děti s trvalým pobytem mimo obec Opočno, pro které je 
mateřská škola spádová, které před začátkem školního roku 
2019–2020 dosáhnou nejméně třetího roku věku (podle věku 
od nejstarších po nejmladší). 
 4. Děti s trvalým pobytem v obci Opočno, které nedovrši-
ly plných tří let do 31. 8. 2019 (podle věku od nejstarších po 
nejmladší).
 Za kolektiv školy
 Mgr. Hana Kubalová, ředitelka Mateřské školy Opočno
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Z Á K L A D N Í  U M Ě L E C K Á  š K O L A 
O P O Č N O

K V Ě T E N  V  Z U š  –  P O Z V Á N K Y

Základní umělecká škola bude mít druhou polovinu květ-
na poněkud náročnou, chystá totiž několik akcí. Těší nás, 
že veřejnost bude mít z čeho vybírat, a věříme, že v nabíd-
ce najde každý „svůj šálek kávy“.

23. 5.
čtvrtek  FléTnA V BĚHU STOlETÍMI 

Čtvrtek 23. května od 17:30 hodin 
Mariánský kostelík

Hlavním protagonistou koncertu je náš významný flétnista, 
profesor Pražské konzervatoře Jakub Kydlíček. S Opočnem 
se seznámil už loni na festivalu Renesance 2018, kde vedl hu-
dební sekci. Účastníci jím byli nadšeni – nejen že z nich za ten 
týden vyždímal maximum, ale navíc velmi příjemným způ-
sobem. Tato atmosféra se při závěrečném koncertě přenesla 
i do hlediště – Jakub Kydlíček je zkrátka zárukou kvality spo-
jené s radostí z hudby.

Koncert profesora Pražské konzervatoře, flétnisty Jakuba Ky-
dlíčka bude zakončením projektového dne pro žáky základních 
uměleckých škol. foto: archiv

 Tentokrát bude jeho koncert zakončením projektového 
dne, v němž se profesor bude věnovat žákům naší a okolních 
ZUŠ. Seminář bude hrazen z dotace EU (operační program 
Výzkum, vývoj a vzdělávání). Závěrečný koncert Jakuba Ky-
dlíčka je určen pro širokou veřejnost a my vás na něho srdeč-
ně zveme. Vstupné bude dobrovolné.

24. 5.
pátek ZÁVĚREČné VYSTOUPEnÍ 

TAnEČnÍHO OBORU 
Pátek 24. května od 18 hodin 
Kodymův národní dům

Hned druhý den následuje vystoupení tanečního oboru, kte-
ré každoročně naplní Kodymův národní dům. Tentokrát nese 
podtitul Barvy života – společně se přeneseme do světa barev 
a necháme na sebe působit jejich krásu a energii. Program 
bude taneční výpravou za barvami, které nás obklopují. Bude 
o planetě Zemi, se kterou barvy vznikají, ale také o lidstvu, 
které naši planetu ničí… 

(P.S. Přestože nabízíme program na dva dny po sobě, akce 
jsou natolik odlišné, že i ti, kdo navštíví obě, budou určitě 
spokojeni!) Vstupné dobrovolné.

31. 5.
pátek ZUŠ OPEn 

Pátek 31. května od 17 hodin 
Kodymův národní dům

Už třetím rokem se naše škola účastní celostátní akce s ná-
zvem ZUŠ OPEN. Po počátečním rozjezdu, kdy některé ško-
ly váhaly, je letošní účast již úctyhodná – asi 420 základních 
uměleckých škol. V jeden den a v jednu hodinu se tak v našem 
státě na 420 místech rozezpívají, roztančí či rozehrají žáci 
uměleckých škol. 
 Ti naši pro vás tentokrát připravili dětskou divadelní 
hru se zpěvy a tanci s názvem Ztracený klíč. Žáci literárně-
dramatického oboru, tanečního oboru a pěveckého oddělení 
jsou v plné práci, abyste společně s nimi mohli prožít příběh, 
který se odvíjí při hledání ztraceného klíče. Příběh plný čer-
tů, čarodějnic a dalších pohádkových bytostí se zalíbí malým 
i velkým divákům. Jste srdečně zváni. I zde je vstupné dobro-
volné. ZUŠ Opočno

T A L E N T O V É  Z K O U š K Y 
V  Z U š  O P O Č N O

30. 5.
čtvrtek Talentové zkoušky do oboru hudebního, taneční-

ho, výtvarného a literárně-dramatického proběh-
nou ve čtvrtek 30. května 2019 od 13:30 do 16:30 

hodin v budově ZUŠ. Zároveň proběhnou talentové zkoušky 
do souboru mažoretek. Upozornění: pro soubor mažoretek 
je podmínkou výuka v tanečním oboru!
 Během talentových zkoušek občas vznikají delší čekací 
doby, kterým nelze zabránit. Proto prosíme rodiče, aby pro 
své děti vzali cokoliv na případné zabavení (knihu, časopis 
apod.).  Případné dotazy: tel. 494 668 201, 777 597 951.  
 ZUŠ Opočno

z p r á v y  z  k n i h o v n y  —

K N I H A  P R O  T E N T O  M Ě S Í C

Hana Marie Körnerová: Hlas kukačky
Napínavý příběh o pátrání po tajemství, 
o němž se i v nejužším rodinném kruhu jen 
šeptá. Příběh o rozplétání složitých lidských 
vztahů táhnoucí se hluboko do minulosti. Za-
čalo to už v dětství jako pouhá zvědavost, ale 
tehdy Kristýně na otázky nikdo neodpověděl. 
V průběhu let se zvědavost změnila v potřebu 
odhalit vlastní kořeny a přijít rodinným záha-

dám na kloub. Už dospělá Kristýna se snaží pochopit jednání 
svých nejbližších, o nichž si myslela, že je důvěrně zná. 

Oddělení pro dospělé
– Alena Jakoubková: Manžel do domu... hůl do ruky 
 Román pro ženy.
– Tatiana de Rosnay: Klíč k minulosti. Psychologický román.
– Táňa Keleová-Vasilková: Máma. Román pro ženy.
– Stanislav Češka: Smrt vilného cizince. Detektivní román.
– Zita Pallavicini: Deník šílené markraběnky
  Autobiografický román.
– Bear Grylls: let duchů. Dobrodružný thriller.
– lenka Horňáková-Civade : Marie a Magdalény
  Rodinná sága.
– liou CCh'-Sin: Problém tří těles. Sci-fi román.
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– Klára nevečeřalová Vodičková: Člověk v kočičím světě
  Populárně-naučná publikace.
– Hana Machalová: Do světa – cestujte chytře, levně a často 
  Populárně-naučná publikace.

Oddělení pro děti
– Daniela Fischerová: Ochechule s ukulele. Pro nejmenší.
– linda Chapman: Škola jednorožců. Pohádkový příběh.
– Jan Andersen: Dusty – Kamarádi navždy. O zvířátkách.
– Petra Dvořáková: Každý má svou lajnu. Ze života dětí.
– Olga Stehlíková: Kluci netančej! Ze života dětí.
– Fantišek Tichý: Transport za věčnost. Válečný příběh.
– Zuzana Pospíšilová: Vesmírné kameny. Dobrodružný příběh. 
– Antje Suhr: 100 zábavných pohybových her 
  pro skupiny dětí od 3 do 10 let
Kompletní přehled nových knih naleznete na stránkách knihovny 
v sekci On-line katalog, Seznamy a novinky.

K V Ě T N O V É  A K C E  V  K N I H O V N Ě

Oddělení pro dospělé 
Výstavy: František Kožík, Arthur Conan Doyle

Oddělení pro děti 
Výstavy: Ivona Březinová. Soutěž: Doplňovačky

kultura  —

P ř I  N O C I  K O S T E L Ů  S E  O T E V ř E 
K ř Í Ž O V Á  C E S T A  I  M O D L I T E B N A

24. 5.
pátek Slavnostní otevření křížové cesty – k výročí 

300 let od narození autora Jana Václava Bergla
17 hodin / kostel Narození Páně

Součástí bude komentovaná prohlídka Mgr. Petra Arijčuka. 

Křížovou cestu v ambitu kapucínského kláštera si mohli návštěv-
níci prohlédnout během loňských oslav 950. výročí Opočna. Le-
tos bude otevřena v několika termínech. foto: Michal Fanta

Sousedské posezení a promítání filmu
18 hodin modlitebna / Českobratrské církve evangelické 
Od 18 hodin sousedské posezení na zahradě modlitebny. Od 
20 hod promítání filmu něžná revoluce: Dokument ČR/SR 
(1989). Strhující dokument o pamětních událostech listopadu 
1989, který navždy změnil kurz směrování tehdejšího spoje-
ného Československa, přičemž odpověď na otázku „Přineslo 
nám to i vytouženou svobodu?“ si už musí dát každý sám za 
sebe. (70 min). Režie:J. Střecha, P. Slavík. ČR/SR, 1989

B A R O K N Í  M A L Í ř  J A N  VÁ C L AV  B E R G L 
Z A N E C H A L  S V O U  S T O P U  I  V  O P O Č N Ě

V září roku 2019 uplyne tři sta let od narození Jana Vác-
lava Bergla (1719–1789), význačného pozdně barokního 
malíře pocházejícího z východočeského Dvora Králové 
nad labem. Přiřadil se po bok řady dalších umělců, kteří 
z českých zemí po celé 18. století odcházeli za akademic-
kým vzděláním do Vídně.

Hlavním teritoriem Berglova působení se následně staly 
Dolní Rakousy a Vídeň, kde se již před rokem 1750 natrvalo 
usadil.  V konkurenčním prostředí císařské metropole se stala 
jeho nespornou výhodou schopnost pracovat jak v olejomal-
bě (oltářní, závěsné a kabinetní obrazy, portréty), tak také 
mistrné ovládnutí techniky nástěnné malby. Základy těchto 
svých dovedností si přitom do Vídně přinesl pravděpodobně 
již z domácího prostředí. K malířovým prestižním zákazní-
kům náležely především vídeňský císařský dvůr a kláštery 
v rakouském Podunají (benediktini, cisterciáci, augustiniáni, 
servité), s jeho tvorbou se však můžeme setkat také v Uhrách 
– na Slovensku i v Maďarsku – a v neposlední řadě i v českých 
zemích. 

Jan Václav Bergl: Ježíš potkává svou matku (IV. zastavení), 
1763, Opočno, klášterní kostel Narození Páně

 Jednu z několika zakázek, kterými se prezentoval ve svém 
rodném kraji, představuje čtrnáctidílný obrazový soubor Kří-
žové cesty, namalovaný roku 1763 pro klášterní kostel kapucí-
nů v Opočně. Společně se dvěma dalšími Křížovými cestami, 
vyhotovenými kolem roku 1757 pro děkanský kostel v rodném 
Dvoře Králové nad Labem (dnes v expozici tamního Městské-
ho muzea) a roku 1759 pro kostel v Orlici u Letohradu, před-
stavují opočenské obrazy podstatný článek pro poznávání 
Berglovy tvorby v prvním desetiletí po ukončení studia na 
Akademii a započetí samostatné malířské kariéry ve Vídni.

24. 5.
pátek  Jan Václav Bergl – malíř Marie Terezie

24. května 2019 /  17 hodin   
klášterní kostel Narození Páně

Slavnostní setkání u příležitosti 300. výročí narození 
východočeského malíře Jana Václava Bergla. Součástí 
setkání bude prohlídka jeho křížové cesty v ambitu ka-
pucínského kláštera, kterou komentářem doprovodí Petr 
Arijčuk z Národního památkového ústavu, územního 
odborného pracoviště v Josefově.
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29. 6.
sobota  Komentovaná prohlídka křížové cesty 

29. června 2019 / 16 hodin /  
klášterní kostel Narození Páně

Provází Petr Arijčuk z Národního památkového ústavu.

6., 7., 20. a 21. července /  10., 11., 24. a 25. srpna 2019 
od 14 do 17 hodin /  klášterní kostel Narození Páně
Prohlídky křížové cesty
Prohlídky jsou možné i mimo uvedené termíny po tele-
fonické domluvě. Objednávky mimo prohlídkové dny 
na tel. č. 494 668 111 – Informační centrum Opočno. 
Vstupné 20 Kč.

6. 9.
pátek Jiřina Dvořáková: 

Hudba Marie Terezie a Josefa II. 
6. září 2019 / 19 hodin /  Mariánský kostelík

Varhanní koncert z pera mistrů působících na dvoře 
Marie Terezie a Josefa II. v době, kdy zde pobýval i J. V. 
Bergl. Vstupné: předprodej 100 Kč, na místě 130 Kč.  

7. 9.
sobota  J. V. Bergl, vídeňský malíř 

ze Dvora Králové nad Labem
7. září 2019 / 17 hodin /  tabulnice Státního zámku Opočno 

Přednáška Petra Arijčuka z Národního památkového ústavu. 

„ N Ě C O  M Á L O “  O  P U š K A ř Í C H 
Z  O P O Č N A  A  O K O L Í  –  I I I

(dokončení z předchozích čísel) Německým zápisem 
místa výroby (tentokráte v podobě „IN OPPOTZNO“) je 
doplněna signatura „I. STWERTEZKA“ na perkusní ter-
čovnici zhotovené ve 2. třetině 19. století. Zbraň má starší 
hlaveň se stříbrem tausovanou signaturou puškaře Frantze  
Hollitzera z Přísečnice (okres Chrudim), připomínaného 
roku 1820 v souvislosti s hromadnou výrobou pušek. Spoušť 
je opatřena německým napínáčkem, na krku pažby je penálek 
po chybějícím dioptru. Jako výzdobná technika bylo použito 
rytí. Na pušce se dochoval původní řemen s vytlačovaným 
vzorem a vyšíváním. Fotografie zbraně (nebo zbraně k ní pá-
rové) byla publikována ve stěžejním díle o českém puškařství 
Lovecké zbraně v Čechách Ludiše Letošníkové. J. Čtvrtečka 
je též autorem poslední z vystavených pistolí naší výstavy – 
zbraně zdobené rytými akantovými vzory na zámku s osmi-
bokou hlavní činkovitého podélného průřezu.
 L. Letošníková řadí opočenského mistra Čtvrtečku mezi 
puškaře dodávající zbraně náchodskému a opočenskému 
panství, o nichž píše: „Všichni byli potvrzením, že v závěreč-
ném období přechodu od rukodílné k tovární výrobě vznikly 
zejména na českém venkově lovecké zbraně, které jsou pozd-
ním, ale zářícím květem puškařského umění.“
 Mezi jmenované puškaře patří i J. Brandejs z České Skali-
ce. Na počátku působení Brandejsů ve východních Čechách 
stál Dominik Brandejs, který se místo původně plánovaného 
převzetí zavedené dílny svého strýce Matěje B. na pražském 
Starém Městě přestěhoval kolem roku 1810 do Třebecho-
vic pod Orebem. Ve 20. letech vyráběl zúžené brokovnicové 
hlavně (choke), které se ale u zákazníků nesetkaly s pochope-
ním, proto od jejich prodeje upustil. V roce 1819 se mu v Tře-
bechovicích narodil syn Alois, který od roku 1882 pracoval ve 
slavném Lebedově závodě (svědkem na svatbě mu byl A. Le-
beda mladší). „U Lebedů“ se vyučil a působil i jeho syn Bed-

řich (*1851), konstruktér vlastní zadovky, autor řady odbor-
ných textů a redaktor časopisů Der Waffenschmied a Český  
střelec.
 „Pod Orebem“ se narodil též Josef Brandejs mladší 
(*1852), který se svým otcem (připomínaným 1832–1883) 
provozoval českoskalický závod „J.Brandeis & Sohn“. Úro-
veň jejich produkce naznačuje i úspěch na Zemské hospo-
dářské výstavě konané v Bubenči u Prahy roku 1883. Za vy-
stavené lutyšské revolvery, lovecké zbraně nejlevnějších typů 
a novou soustavu honebních ručnic (sestrojenou Josefem 
ml.) obdrželi Brandejsové bronzovou státní medaili. Zůsta-
neme-li v rychnovském okrese, narazíme na puškaře s pří-
jmením Brandejs (Františka) pracujícího ve 3. čtvrtině 19. 
století v Byzhradci. Jeho vztah k českoskalické rodině ( je-li 
nějaký) není znám.
 Žádný výrobek rodu Brandejsů se v zámeckých sbírkách 
bohužel nenachází, stejně tak jako některá z prací poslední-
ho Letošníkovou zmíněného náchodsko-opočenského doda-
vatele Antona Paula z Dobrušky. V knize se ale nachází fo-
tografie (dokonce čtyři!) zachycující detaily Paulovy bohatě 
zdobené perkusní dvojky z období kolem roku 1850 ze sou-
kromé sbírky, která dokládá vysokou kvalitu zbraní dobruš-
ského mistra.
 Prostor pro dvě fotografie se v Loveckých zbraních v Če-
chách našel i pro perkusní brokovnici dalšího dobrušského 
puškaře, tentokráte ve sbírce dochovanou. Na rozdíl od čer-
nobílých fotografií v publikaci bude mít na výstavě návštěv-
ník možnost si na pušce podrobně prohlédnout jemnou ryti-
nu s motivy rostlin a lovných zvířat na zámku, ryté rostlinné 
motivy doplněné vykládáním stříbrem na hlavni, pozlacené 
detaily reliéfů na jejím jazýčku a zlatem tausované signa-
tury na hněděném podkladu „W.TRUNIETCHEK“ a „IN 
DOBRUSCHKA“.

Detail z pušky dobrušského puškaře Trunečka. 
 foto: archiv Státního zámku Opočno

 Nejmodernější zbraní připravenou pro výstavu je lovecká 
zadovka systému Lancaster s anglickým závěrem. Stejně jako 
ostatní opočenské zbraně – zadovky ( jako werdl či martini- 
henry) byly i „lancasterky“ coby zbraně nabíjené jednotným 
nábojem v dobách minulých znehodnoceny, nejčastěji nená-
vratným znefunkčněním hlavně či závěru. Vystavená puška 
má vedle zavařené hlavně navíc (zřejmě záměrně) poškozené 
bicí ústrojí. Oko návštěvníka však může stále nalézt příjemné 
spočinutí na její výzdobě rytím a leptem s leitmotivem vinné 
révy. Zbraň je na hlavni signována „J. JELEN C. K. PUŠKAŘ 
V BOLEHOŠTI“, tedy původně vojenským puškařem Jose-
fem Jelenem činným v Bolehošti od konce 19. století. U Jose-
fa J. se vyučil mladší bratr Rudolf, bolehošťský rodák, absol-
vent zbrojířské školy ve vídeňském arzenále a autor mnoha 
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vynálezů v oboru palných zbraní do armádní výzbroje však 
nepřijatých (např. pokusná puška Mauser-Jelen, kulomety).
 Tolik krátký exkurz do doby rukodělné výroby palných 
zbraní spojených s mistry se vztahem k panství Opočno 
(pozn. autora pro všechny, kterým v článku chybí firma Duo). 
Článek budiž zároveň srdečnou pozvánkou do zámeckých 
expozic. Zveme všechny, kteří se chtějí seznámit s výrobky 
mistrů, kteří mohli být spoluobčany jejich předků, i všechny, 
kteří se zajímají o opočenský zámek a jeho sbírky. Většina 
zbraní výstavy totiž není běžně k vidění vzhledem k jejich 
historickému umístění mimo dosah zraku návštěvníka.
 „Minivýstavu“ je možné zhlédnout v rámci prohlídek zám-
ku od 30. března do 26. května 2019. Veškeré informace o akci 
naleznete na webových stránkách www.zamek-opocno.cz.
 Milan Junek, Státní zámek Opočno

k a l e n d á ř  a k c í  —

K V Ě T E N  2 0 1 9

do
3. 5.

SBĚR PAPÍRU 
Parkoviště u zimního stadionu
Kontejner bude přistaven na parkoviště 
v pondělí v 7 hodin, v pátek ve 13 hodin bude 
odvezen. Pořádá Základní škola Opočno.

do 
27. 5.

„nĚCO MÁlO“ O PUŠKAŘÍCH 
Z OPOČnA A OKOlÍ 
Státní zámek Opočno 
Výstava zaměřená na produkci puškařů spja-
tých s panstvím Opočno. Výstavu je možné 
zhlédnout v rámci prohlídek zbrojnic.

středa 
1. 5. 

9:15–10:00

PRVOMÁJOVÁ VYJÍŽĎKA VETERÁnŮ
Kupkovo náměstí 
Podorlický Veteran Car Club pořádá tradiční vy-
jížďku historických vozidel. Toto setkání bude 
začínat v Opočně na Kupkově náměstí. Návštěv-
níci si mohou prohlédnout na 100 vozidel.

neděle 
5. 5. 

15:00

DIVADélKO BATOlE: 
O lIŠCE A VÍlE AMÁlCE 
Kodymův národní dům 
Maňásková pohádka pro nejmenší děti Diva-
délka Batole. Vstupné je 20 Kč.

od
6. 5. 

do
31. 5.

CHARITATIVnÍ VýSTAVA 
PRO JAnIČKU
Informační centrum Opočno 
Výstava o holčičce trpící dětskou mozkovou obr-
nou. Výtěžek z dobrovolného vstupného bude 
věnován na rehabilitační pobyt malé Janičce.

středa 
8. 5.
9:00

DĚTSKÁ MÍlE
Zámecký park u letohrádku
Běžecké závody pro děti od 2 do 15 let. Dob-
rovolné startovné bude věnováno na rehabili-
tační pobyt malé Janičky trpící dětskou moz-
kovou obrnou.

čtvrtek 
9. 5. 

12:30–16:30

ZÁPIS DO MATEŘSKé ŠKOlY OPOČnO 
Mateřská škola Opočno 
Ve Včeličkové třídě (modrá budova) se koná zá-
pis do MŠ Opočno (nástup září 2019). Budete 
si moci prohlédnout prostředí škol, děti si tu 
budou moci pohrát, odnesou si malý dáreček. 

sobota 
11. 5.

 10:00

RŮŽOVý DEn PRO ŽEnY 
Ateliér Renata 
Prodej oblečení – Šárka Vondřejcová, růžová 
vína, zákusky, káva, ... pohodový den nejen 
pro ženy.

čtvrtek 
16. 5.

 15:00

VYSTOUPEnÍ MATEŘSKé 
ŠKOlY OPOČnO 
Kodymův národní dům

pátek 
17. 5.

15:00

PODORlICKÁ RAllY 14-18
Kupkovo náměstí
Slavnostní start a představení posádek.

sobota 
18. 5.
10:00

OPOČEnSKý JARMARK 
Střední škola Opočno
Výstava drobného zvířectva a zemědělské 
techniky, občerstvení, prodej výrobků. Ská-
kací hrad, skluzavka a dětský koutek v ceně 
vstupného. 10–12 vystoupení žáků ZUŠ 
a ZŠ, 12–15 vystoupení skupiny Klapeto.

sobota 
18. 5. 
17:00

FOTBAl MUŽI: OPOČnO – lÍPA 
Fotbalový stadion Opočno
Krajská soutěž "B" třídy.

čtvrtek 
23. 5.
17:30

PROF. KYDlÍČEK A FléTnA: 
ZOBCOVÁ FléTnA V BĚHU STOlETÍMI 
Mariánský kostelík 
Koncert prof. Jakuba Kydlíčka z Pražské 
konzervatoře.

pátek 24. 5. 
až sobota 

25. 5. 

VOlBY 
DO EVROPSKéHO PARlAMEnTU
Opočno

pátek 
24. 5.
17:00

nOC KOSTElŮ – SlAVnOSTnÍ 
OTEVŘEnÍ KŘÍŽOVé CESTY
Kostel Narození Páně 
Komentovaná prohlídka Mgr. Petra Arij-
čuka.

pátek 
24. 5.  
18:00

ZÁVĚREČné VYSTOUPEnÍ TAnEČnÍHO 
OBORU: BARVY ŽIVOTA ZUŠ OPOČnO
Kodymův národní dům
Pořádá ZUŠ Opočno.

pátek 
24. 5.
18:00

nOC KOSTElŮ – SOUSEDSKé 
POSEZEnÍ A PROMÍTÁnÍ FIlMU
Modlitebna Českobratrské církve evangelické 
Od 18 hodin sousedské posezení na zahra-
dě modlitebny, od 20 hodin promítání filmu 
Něžná revoluce.

středa 
29. 5.

 18:00

AKADEMIE ŠKOlY
Kodymův národní dům 
Akademie Základní školy Opočno. 
Vstupné je dobrovolné.

čtvrtek 
30. 5. 
13:30

TAlEnTOVé ZKOUŠKY DO ZUŠ 
Základní umělecká škola Opočno 
Talentové zkoušky do hudebního, výtvarného, 
tanečního a literárně-dramatického oboru.

pátek 
31. 5. 

 17:00

ZUŠ OPEn 
Kodymův národní dům 
Celostátní happening Základních umělec-
kých škol. Pořádá ZUŠ Opočno.

sobota 
1. 6.

100 lET FOTBAlU V OPOČnĚ
Program akce bude upřesněn.
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p ř i š l o  d o  r e d a k c e  —

S A š A  H E M A L A  V  O P O Č N Ě

Již 8. beseda z cyklu Herecké legendy mezi námi proběhla 
opět v Opočně. Tyto besedy pořádané panem Tomášem 
Magnuskem jsou oblíbené a navštěvované. 

Alexandr Hemala v Opočně. foto: 3× Antonín Netík

Do Opočna přijel 12. 4. 2019 odpoledne Alexandr Hemala. 
Po krátké prohlídce města následovala beseda s tímto zná-
mým hercem, moderátorem, hlasatelem. Pan Hemala byl 
skvělý vypravěč, v příjemné přátelské atmosféře vyprávěl 
svým podmanivým hlasem jednu zajímavou historku za dru-
hou, a to z hereckého i osobního života. Vyprávěl, jak s rodiči 
žili v bytovce, kde bydleli jen herci. I jeho otec byl totiž herec. 
Vyprávěl, jak se se sousedy, známými osobnostmi, potkával 
na chodbě a různé příhody s nimi. Žil tam pan Hlinomaz, Ha-
ničinec, paní Fialová a další. Poté vyprávěl o práci v televizi, 
v divadle i jak moderoval pořad Receptář prima nápadu či 
tančil v taneční soutěži.
 Jeho povídání bylo vtipné a zajímavé. Nakonec odpovídal 
na dotazy diváků a proběhlo i společné focení a autogramiá-
da. Navečer proběhla další beseda v Ratibořicích. I tam bylo 
několik diváků z okolí Opočna, kterým víc vyhovoval večerní 
čas. Míla Rohlenová

V Ý R O Č N Í  S E T K Á N Í

První jarní den jsme se sešli v Kodymově národním domě, 
abychom zavzpomínali na uplynulý rok. Minutou ticha 
jsme uctili památku našich členů, kteří již mezi námi ne-
jsou, zejména jsme mysleli na paní Kuhnovou a Malou, 
které byly našimi členkami již mnoho let.

Setkání v Kodymově národním domě.

Všechny přivítal Jiří Zácný a Dáša Kuncová nám nastínila 
jednotlivé body našeho programu. Jako první se nám předsta-
vil Ing. Tomáš Kořínek, nový kastelán opočenského zámku, 
a všechny přítomné pozval na akce, které se budou na zámku 
konat. 
 Milým projevem a nevšedními fotografiemi nás všechny 
zaujal Ing. Václav Kalenda, který vyprávěl o Broumaru, ry-
bách, škůdcích a také i o ostatních rybníkách, které rybářství 
v Opočně spravuje. Přišel mezi nás také místostarosta Václav 
Slezák, který zodpovídal otázky ohledně obchvatu.
 Aby se nám dobře poslouchalo, děvčata v zázemí vařila kávu 
nebo čaj, vzorně nás obsluhoval Honza Matys. Dalším nevšed-
ním zážitkem byly věnečky pro nás upečené Jiřím Foglem, za 
což mu mnohokráte děkujeme. Na závěr jsme zhlédli prezen-
taci fotografií ze všech akcí, které jsme podnikli v uplynulém 
roce, a seznámili se s akcemi, které nás čekají letos.
 Svaz tělesně postižených v ČR, z. s. MO Opočno

O D P O L E D N E  S  A N D E R S E N E M 
V  D O M O V I N C E

Právě 2. dubna se před 214 lety v dalekém Dánsku narodil 
Hans Christian Andersen. Knihovny po celé republice pořá-
dají Noc s Andersenem pro děti, ale paní knihovnice Radka 
a Lucka z naší opočenské knihovny si připravily povídání 
a soutěže pro nás, seniory v Domovince. Lucka nám přečetla 
něco ze života známého pohádkáře, doplněné o úryvky z po-
hádek, které jsme poznávali. I když jsou pohádky vesměs 
smutné, takže je málokdo čte, úryvky jsme poznali. Pak ná-
sledovala soutěž o Dánsku. I když jsme všechno nevěděli, 
dozvěděli jsme se plno zajímavých věcí. Mezi nejúspěšnější 
soutěžící patřili paní Tomková, paní Česenková, pan Tomek 
a paní Valášková, kteří dostali malou odměnu.

Knihovnice Radka Mecnerová a Lucka Samková připravily po-
vídání a soutěže. 

 Když máme to jaro, další soutěž byla i úsměvná. Poznávali 
jsme vejce od všech možných ptáků. Bezpečně jsme poznali 
vejce pštrosí. Další vejce byly husí, krůtí, kachní, holubí, ba-
žantí, slepičí, od andulky, hrdliččí a zelené vajíčko od slepič-
ky z Jižní Ameriky. Soutěž vyhrála paní Tošovská.
 Děkujeme Aleně Valáškové, Janě Hovadové, Vendule Rej-
chrtové, Pavlu Ulrichovi, Jitce Juráškové a panu Vostřezovi 
za poskytnutí vajíček.
 Svaz tělesně postižených v ČR, z. s. MO Opočno



ročník XXII. (XXIX.) — číslo 5 | strana 14

D Ě T I  P R O  D Ě T I  2 0 1 9

V Kodymově národním domě proběhla v sobotu 6. dubna 
2019 v odpoledních hodinách charitativní akce Děti pro děti 
pořádaná skautským střediskem Opočno. Letošní ročník 
této akce nesl název Jak to chodí na skautském táboře. Kaž-
dá družinka měla připravenou scénku. Se Sobíky jsme se tak 
ocitli na noční hlídce s přepadem. Družinka Medvíďat před-
vedla, jak vypadá táborová snídaně, a s Veselými lumíky se 
diváci dostali přímo na ranní nástup. Draci a jejich výlet do 
Police nad Metují byl opředen nejasnostmi, které způsobi-
la černá kočka. S Lumíky jsme se naobědvali a odpoledním 
klidem u tůňky nás provedly Pandy. Ke konci táborového 
dne měli Lumíci taneční vystoupení a na závěr jsme se sešli 
u táboráku, kde všichni zpívali a vedoucí hráli na kytary. Celé 
vystoupení moderovali a uváděli Martin Stojan, Stanislav 
Krulich a Viktor Mazák.

Letošní ročník akce Děti pro děti nesl název Jak to chodí na 
skautském táboře. foto: 2× archiv Junáku

 Na podium přišla i paní doktorka Ondrušková z hemato-
onkologického oddělení Fakultní nemocnice Hradec Králo-
vé, kam výtěžek z celé akce každoročně putuje. Poděkovala 
za příjemně strávené odpoledne a s radostí oznámila, co vše 
mohli díky této akci na oddělení v minulém roce zakoupit.
 Tímto bychom chtěli poděkovat vám, kteří jste přišli a pod-
pořili tím dobrou věc. Dále také děkujeme všem účastníkům 
a lidem, kteří se podíleli na přípravě této akce. Nemalé díky 
patří paní Barvířové. Také děkujeme městu Opočnu, které 
převzalo záštitu nad touto akcí. Rádi bychom také vyzdvih-
li práci Marie Vojtíškové, která každoročně akci připravuje 
a organizuje. 

 V letošním ročníku charitativní akce Děti pro děti se 
vybralo 21.791Kč, tato částka poputuje opět do hemato-
onkologického oddělení Fakultní nemocnice Hradec Králo-
vé. Ještě jednou velké díky.
 Za Junák – český skaut, z. s., středisko Opočno, Viki

s p o r t  —

O P O Č E N S K Ý  S O K O L 
R E P R E Z E N T O V A L  Č E S K O U  R E P U B L I K U

Velkou událostí měsíce března pro TJ Sokol Opočno je skvě-
lá reprezentace člena Sokola, bratra leoše Malenovského 
na Mistrovství světa v atletice veteránů v polské Toruni. 

 Leoš Malenovský z TJ Sokolu Opočno obsadil na MS veteránů 
v Toruni v kategorii 50–54 let 3. místo. foto: archiv TJ

Výkonem 616 cm ve skoku dalekém se umístil na třetím místě 
za Američanem a Italem. Výbornou formu potvrdil také pátým 
místem v trojskoku. Přejeme Leošovi pevné zdraví, aby mu vý-
konnost vydržela co nejdéle. Je vzorem skromnosti a píle v pří-
pravě pro všechny generace, hlavně pro ty nejmenší. 
 Za TJ Sokol Opočno Jan Koďousek – starosta

L E D Y  S E  H N U L Y

TJ Spartak Opočno dne 14. 4. 2019 otevřel nově zrekon-
struovaný objekt ve sportovním areálu. nedávno postave-
né šatny u tenisových kurtů doplnila nová stavba u fotba-
lového hřiště. 

Letitou budovu na fotbalovém stadionu nahradila nová. 
 foto: 2x archiv TJ Spartak Opočno

Nevzhledná letitá „ubytovna“ je nahrazena novým objek-
tem, kde se nacházejí kabiny a sociální zázemí pro sportovce 
a klubovna vč. kanceláře tělovýchovné jednoty. Tato pláno-
vaná 1. etapa byla zbudována z finančních prostředků státu, 
města a podílu TJ Spartak. Věřím, že 2. a 3. etapa, tj. vybudo-
vání volejbalových kurtů a celkového oplocení areálu, bude 
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v krátké době následovat. Tím dokončíme celkovou rekon-
strukci a v centru města obnovíme sportovní areál odpoví-
dající současným požadavkům pro různé sportovní aktivity.
 Nové kabiny byly 14. dubna 2019 zpřístupněny veřejnosti, 
proběhl zde den otevřených dveří. Byl jsem mile překvapen 
hojnou účastí z řad místních, ale i z okolních obcí.

 
 Pravou prověrkou areálu budou oslavy 1. června 2019, kdy 
fotbalisté TJ Spartaku budou slavit 100 let své činnosti. Na 
bohatý program v rámci oslav jste srdečně zváni.
 Gustav Gábor, předseda TJ Spartaku Opočno

D Ě T S K É  Z Á V O D Y  P O M Á H A J Í  M A L É 
J A N I Č C E .  P O M O C I  M Ů Ž E T E  I  V Y

letošní dětské běžecké závody udělají radost nejen ma-
lým závodníkům, ale pomohou také dobré věci. Výtěžek 
ze závodů, bude věnován malé Janičce trpící dětskou moz-
kovou obrnou, která způsobuje poruchu motorických ob-
lastí mozku. A pokud se nechystáte na závody, můžete se 
vypravit do informačního centra, kde bude během května 
probíhat výstava věnovaná Janičce. Dobrovolným vstup-
ným zde můžete přispět na její léčbu.

 Rehabilitace Janičky trpící dětskou mozkovou obrnou.

Veselou pětiletou Janičku nám přiblížila její maminka Jana 
Holásková. „Janička chodí do bačetínské školky s asistent-
kou, miluje kolektiv dětí a je šťastná v prostředí blízkých lidí. 
Bohužel ještě není soběstačná, nechodí a nemluví. Od ma-
lička byla velmi klidné miminko. Když se však s postupem 
času nevyvíjela podle fyziologických tabulek, rozhodli jsme 
se oslovit pana doktora Poppera v Hradci Králové. Janičce 
v té době bylo pět měsíců. Od té chvíle začalo kolečko návštěv 

u specialistů, kteří se snažili a stále snaží najít příčinu její 
hypotonie a hemisyndromu pomocí magnetické rezonan-
ce, EEG mozku a ultrazvuku mozku, genetických vyšetření 
a vyšetřeních na metabolické klinice. Od pátého měsíce stá-
le intenzivně cvičíme a dojíždíme na různé terapie, lázeňské 
pobyty a rehabilitační pobyty.“ Právě na rehabilitační pobyt 
bude věnován výtěžek z dětských závodů a výstavy.

Dětské závody

8. 5.
středa Již 5. ročník dětských běžeckých závodů Dětská 

míle v zámeckém parku proběhne tradičně 8. květ-
na 2019, avšak netradičně bude registrace umístě-

na k letohrádku. Při ní budou moci účastníci zaplatit dobro-
volné startovné, které bude věnováno na rehabilitaci Janičky.

Výstava v informačním centru

2019
květen Během celého měsíce května bude probíhat vý-

stava o malé Janičce v Informačním centru Opoč-
no. Také zde dobrovolným vstupným budete moci 

přispět na její léčbu.
 Dovolte nám všem společně s maminkou a Janičkou již 
předem z celého srdce poděkovat za vaši podporu a budeme 
se na vás těšit buď na dětských závodech, nebo na výstavě 
v informačním centru. Za pořadatelský tým Honza Hoder

N O H E J B A L  V  O P O Č N Ě

Pod křídly Tělocvičné jednoty Sokol Opočno začali již 
před rokem trénovat mladí nohejbalisté. 

Oddíl nohejbalu TJ Sokol Opočno. foto: archiv

Pod odborným vedením trojice nohejbalových trenérů probí-
haly pravidelné páteční tréninky v tělocvičně Základní školy 
Opočno. Kluci jsou šikovní a hra je baví. Oddílů mládeže, se 
kterými by mohli poměřit své dovednosti, je v kraji opravdu 
málo. Jediné turnaje jsou organizovány pod Českým nohej-
balovým svazem, a tak již nyní je náš oddíl rovněž zaregis-
trovaný. Krajské soutěže se zúčastníme společně s oddíly 
s dlouholetou nohejbalovou tradicí – Sokol Holice, Sokol Bo-
huslavice a TJ Peklo nad Zdobnicí. První z turnajů proběhne 
v Opočně v neděli 12. května dopoledne v areálu koupaliště 
Broumar, na který vás tímto jako diváky srdečně zveme. 
 Do nohejbalového oddílu mládeže rádi přijmeme nové zá-
jemce o tento národní sport. Nemáme žádná omezení, důle-
žitá je chuť sportovat. Přijímáme chlapce i dívky, a to neje-
nom z Opočna.  Za nohejbalový oddíl TJ Sokol Opočno
 ladislav Ježdík, luboš Michl a Milan Vyskočil
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C H O D Í M E  S  H O L E M I  I  B E Z  H O L Í

Již 5. ročník sportovního výšlapu s názvem Nordic Walking 
se konal v sobotu 13. dubna v Opočně. Letos bohužel nevyšlo 
úplně nejlepší počasí, což je vždy sázka do loterie. Z počátku 
nám bylo chladno, ale účastníci výšlapu se pohybovali svižně, 
takže se tělo po cestě pěkně zahřálo. Na trasách bylo zajiště-
no i občerstvení, a to v Semechnicích i v Podchlumí. Každý si 
mohl dle svých možností vybrat trasu o délce 6,5 km, 11 km 
nebo nejdelší 16 km. K našemu překvapení si polovina účast-
níků vybrala právě tu nejdelší trasu. Celkem se výšlapu účast-
nilo 73 lidí z Opočna, Čánky, ale i Dobrušky a okolí. Na závěr 
akce jako poděkování každý obdržel účastnický list a dřevěnou 
plaketu. Plakety se vydávají každý rok, a proto již občas při ná-
vratu lidí zpět na Trčkovo náměstí slýcháme: „Já mám všech 
pět, tak příští rok znovu na shledanou.“
 Instruktor, pan Mlateček z Nordic Walking live Hradec 
Králové, nám na startu všem připomenul správnou techniku 
chůze s holemi. Hole byly zdarma k zapůjčení pro každého, 
kdo měl zájem si takovou procházku zkusit. Použití těchto holí 
nám totiž při chůzi pomůže správně rozpohybovat i horní část 
těla a chůze je tak svižnější a dynamičtější.
 K jedné hůlce se dost možná propracuje s věkem spousta 
z nás. Chodit s dvěma hůlkami je však výhodné pro tělo i pro 
dobrý pocit z pohybu. Zkuste se projít na půl hodiny v přírodě 
– ten pocit volnosti a svobody je nádherný. A pokud se zapo-
sloucháte, tak vám vaše uši prozradí, že přišlo jaro a příroda se 
již probudila! Dupe, bzučí i zpívá. Proto se nestyďte, v dnešní 
době už není žádná ostuda vyjít ven s hůlkami. Nebojte se toho 
a buďte IN!
 Výšlap byl letos pořádán městem Opočnem a celou akci 
organizuje složka Sportu. Velký podíl práce má na letošní or-
ganizaci David Paštika, který připravil úplně novou nejdelší 
trasu včetně výtečného občerstvení v Podchlumí. 
 Další akce, která nás čeká, je Dětská míle konaná 8. května 
nově u letohrádku v parku. Přijďte s dětmi a vnoučaty. Letos 
budeme v rámci Dětské míle vybírat dobrovolné startovné, 
které bude věnováno jako dar na financování léčebného reha-
bilitačního pobytu malé Janičky. 
 K. Vošlajerová, D. Krištof, l. Kopecký, 
 J. Hoder, J. Musil, V. Zilvar

f O T B A L  V  O P O Č N Ě  I I

dokončení z minulého čísla – V roce 1948 došlo ke sloučení 
SK Opočno se Sokolem a fotbalový klub získal nový název: 
Sokol Opočno – odbor kopané. Přes tyto změny se dál hraje 
v Opočně dobrý fotbal. Opočno znovu hraje I.B třídu a v rámci 
oslav 30 let trvání klubu bylo sehráno dne 27. června přátel-
ské mezinárodní utkání s mistrem Kladské župy SK Krosniarz 
Gluzica. Po další reorganizaci byl oddíl kopané pod novým ná-
zvem Sokol Strojosvit Opočno zařazen do okresního přeboru 
okresu Dobruška. Během zimní přestávky v roce 1952 dopl-
nil výbor oddílu mužstvo o Jaroslava Čudu z Rubeny Náchod, 
Radima Matyáše a Josefa Svatoně. Do kádru se vrátil ve 37 
letech Jaroslav Franc. Mužstvo obsadilo v soutěži druhé místo 
a postoupilo do krajské soutěže (skupina B – Hradecko). Došlo 
k dalšímu přejmenování klubu na Spartak TOS Opočno. Áčko 
bylo doplněno Svatoplukem Klikou, Alešem Bendou a Jiřím 
Dudkem. Současně došlo i k založení „B“ mužstva. Opočno 
obsadilo 5. místo. Přesto jako nejvýše umístěný tým v soutěži 

z okresu mohl vyzvat Dobrušku k utkání o postup do krajské 
soutěže. První zápas vyhrálo Opočno na půdě Dobrušky 4:2 
a po remíze 1:1 na domácím hřišti a zajistilo si účast v krajské 
soutěži i pro rok 1954.
 Dorostenci vyhráli s převahou svoji skupinu a postoupili 
do finále o přeborníka Královéhradeckého kraje, kde skon-
čili za Spartakem Hradec Králové druzí. V roce 1955 skončil 
Spartak Opočno v krajské soutěži na 9. místě, dorost zopa-
koval svůj úspěch a obsadil v krajském přeboru druhé místo. 
Předseda oddílu MVDr. Josef Jelínek spolu se sekretářem 
Ladislavem Černíkem vykázali tento rok 35 registrovaných 
hráčů. Nejúspěšnějším týmem byli dorostenci, kteří stabilně 
bojovali o špici krajského přeboru. Mužstvo hrálo ve složení 
Jan Bahník, Jindřich Cita, Luděk Hamáček, Milan Kratěna, 
František Kunc, Miroslav Mihulka, Miroslav Michálek, Bohu-
mil Matys, Jiří Schejbal, Antonín Stárek, Václav Stolín, bratři 
Stodolové a další. Po další reorganizaci se z krajského přebo-
ru mužů stala I.A třída. Opočno pod vedením Otty Matyáše 
hrálo ve skupině s Českým Meziříčím, Novým Městem, Ná-
chodem-Babí, Policí, Meziměstím, Olivětínem, Velichovkami 
a Duklou Jaroměř. Kádr tvořili hráči Jiří Skalický, Jan a Bohu-
slav Novákovi, Míla Bartoň, Radim Matyáš, Jaroslav Čuda, 
Jaroslav Stodola (Prcek), Jiří Schejbal, Jan Bahník a brankář 
Josef Svatoň. Mužstvo skončilo v horní polovině tabulky, ale 
na postup výkonnost nemělo. V roce 1960 byly vytvořeny nové 
krajské a okresní soutěže. Opočno bylo zařazeno do okresní-
ho přeboru nového okresu Rychnov nad Kněžnou, dorostenci, 
na základě své výkonnosti do krajské I.A třídy. V mužstvu do-
spělých byla dokončena výměna realizačního týmu, a tak do 
sezony 1962–63 vstupovalo Opočno pod vedením Bohouše 
Serbouska a trenéra Josefa Svatoně s doplněným následujícím 
kádrem: Stolín, Hamáček, Šnajdr, Schejbal, bratři Hrochové, 
Kunc, Koudelka a Bahník. V letní přestávce se vydatně tré-
novalo, na hřišti v Lišťovině byly obnoveny lavičky, zábradlí 
a postaven přístřešek pro diváky na straně u Zlatého potoka. 
Mužstvo doplněné hráči Kubešem, Kosinou, Pražákem a Ro-
sendorfským postoupilo do vyšší soutěže. V té době nebylo 
zvláštností, že se na fotbal vydalo 400–600 diváků. Výsledek 
se dostavil: Opočno skončilo v I.B třídě na druhém místě. Tak-
to vytvořený kádr slavil úspěchy a až do roku 1970 se pravidel-
ně umísťoval na předních místech tabulky.

 foto: 3× archiv TJ Spartak Opočno

 V roce 1971 byl pro mužstvo získán jako hrající trenér Fran-
tišek Šuranský (bývalý hráč ligového Spartaku Hradec Krá-
lové), který vtiskl hře řád, pravidelné a kvalitní treninky pak 
pomohly tomu, že v roce 1972 Opočno postoupilo do I.A třídy 
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Východočeského kraje. O tento největší dosavadní úspěch se 
zasloužili hráči Josef Boukal, Jaroslav Debelka, Andrej Ha-
vran, Zbyněk Hroch, Jaroslav Koudelka, Václav Kratěna, Jan 
Kubeš, Jan Jalůvka, Václav Novotný, František Šuranský, Josef 
Šesták, Václav Stolín, Luboš Petr, Josef Veselka a Václav Ze-
man. O tom, že šlo o kvalitní hráče, svědčí i to, že několik jich 
přestoupilo do mužstev hrajících vyšší soutěž. Rosendorfský 
přestoupil do divizního Kostelce, Šesták do Náchoda, Kubeš 
do Nového Města nad Metují. Již dříve pak s trenérem Svato-
něm odešel brankář Jarda Brich do Třebechovic. I tato skuteč-
nost měla za následek to, že po dvou letech mužstvo z A třídy 
sestoupilo. V sezoně 1975–76 dokonce po 12 letech „spadli“ 
opočenští fotbalisté do okresního přeboru. V Lišťovině byly 
postaveny kabiny a sprchy a hráči se tak nemuseli po zápasech 
„sprchovat“ ve Zlatém potoku, jak tomu bylo dlouhých 55 let. 
Soutěže pak probíhaly se střídavými úspěchy či neúspěchy 
mezi okresním přeborem a I.B třídou. Hráče, kteří se podíleli 
na reprezentaci opočenského fotbalu, si budete, vážení čte-
náři, moci připomenout v „Galerii na chodníku“, která bude 
instalována na Kupkově náměstí v měsíci květnu, měsíc před 
vlastní oslavou, která vyvrcholí 1. června na fotbalovém sta-
dionu. 

V roce 1972 Opočno postoupilo do I.A třídy Východočeského kraje.

 V roce 1989 se splnil další sen opočenských sportovců a po 
62 letech na hřišti v Lišťovině bylo postaveno nové hřiště blíz-
ko centra města. Současně s tím i tréninkové škvárové hřiště 
za tehdejším hotelem Dialog, tribuna a sociální zázemí pro 
hráče a rozhodčí. Od zimního stadionu byla přemístěna na 
ochoz fotbalové tribuny budova, která sloužila jako kabiny pro 
hráče ledního hokeje. V ní pak byly postaveny toalety, rozhla-
sová kabina, prádelna. Budova pak léta sloužila jako turistická 
ubytovna. Na hřišti byly provedeny četné úpravy. Vyhloubena 
byla studna, za obě branky nataženy ochranné sítě, postaveno 
technické zázemí. Zbudován byl stánek s občerstvením a pří-
střeškem pro diváky. Největším plusem byla instalace auto-
matického zavlažovacího systému, který byl za pomoci města 
financován z dotace fotbalového svazu v akci „Zelený trávník“. 
V současné době je na místě již nevyhovující dřevostavby uby-
tovny postaveno moderní zázemí pro hráče s kabinami, umý-
várnami, klubovou místností a zázemím pro obsluhu zařízení, 
včetně vybetonování nových stupňů tribuny. Tribuna je částeč-
ně zastřešená a po osazení novými sedačkami zvýší komfort 
diváků. Bylo by dobře, kdyby se spolu se zlepšením podmínek 
pro hráče i diváky vrátil do Opočna dobrý fotbal a aby vykročil 
do druhé stovky úspěšně. Začátek se povedl, po podzimní části 
je Opočno na prvním místě I.B třídy.  Josef Krejča

f O T B A L  V  Č Á N C E

Ustavující schůze SK Čánka se konala dne 8. června 1932 
v hostinci Karla Holance. Svolali ji pánové Jaroslav Štěch, 
činný v místním Sokole, a Jan Herzán. První fotbalová je-
denáctka hrála nejčastěji ve složení Jaroslav Svědík, Josef 
Hvězda, Josef Zemánek, Josef Burket, Jindřich Drašnar, Ja-
roslav Štěch, František Dvořák, Václav Jareš, Jan Zemánek, 
Karel Větvička, Václav Duška. Později doplnili mužstvo Josef 
Dvořák, Josef Duška, Čeněk Voborník, Rudolf Plesl a Vác-
lav Zemánek. Klubové barvy byly modro-bílé (bílé trenýrky 
s modrými lampasy a bílá trika s modrou hvězdou. Hřištěm 
se stala v prvním období Šolcova louka, kde byly postaveny 
branky.

První mužstvo SK Čánka v roce 1935. Zleva: Šesták – předse-
da, Jareš J., Dvořák, Zemánek Jan, Větvička, Dvořák F., Zemá-
nek J., Duška J., Voborník, Burket, Derner, Plesl.

 První zápas s FK Slavoj Borohrádek sehráli fotbalisté 
Čánky 14. 8. 1932 na hřišti soupeře poměrně úspěšně. Hrá-
či, tehdy ještě bez kopaček, podali dobrý výkon a mnohem 
zkušenějšímu soupeři podlehli 3:5. V Čánce se poprvé hrá-
lo utkání s SK Opočnem a domácí, po předchozí porážce 
v Opočně 6:10, svého soupeře zaskočili bojovností a vyhráli 
4:0. 
 V roce 1933 vzrostla členská základna natolik, že bylo 
možné postavit A i B mužstvo. Hřiště bylo přesunuto na lou-
ku hostinského Karla Holance. Tam již hřiště zůstalo po za-
placení 800 korun ročního nájemného a 100 korun příplatku 
na travní semeno. Za tento rok bylo sehráno 28 přátelských 
zápasů s aktivním skóre 96:90. Mužstvo trénovalo dvakrát 
týdně. A mužstvo sehrálo 31 zápasů, běčko pak 18. 
 Bohužel klub zůstal, tak jako mnoho jiných vesnických 
klubů, mimo rámec župních soutěží a hrál pouze přátelská 
utkání. V roce 1934 byl sehrán 1. ročník fotbalového „Vlaj-
kového turnaje“ za účasti klubů z Čánky, Mokrého, Pohoří 
a Přepych. Po ukončení sezóny odešel v říjnu 1935 základ-
ní kádr na vojnu a činnost silně poklesla. Na podzim roku 
1937 konstatovala výroční schůze klubu, že „…situace je 
nepříznivá, fotbal má stále méně příznivců a těžko se hospo-
daří“. Dne 16. června 1939 byl klub ze spolkového rejstříku 
okresního úřadu vyškrtnut s poznámkou, že se rozešel. Po 
skončení války byly kluby vyzvány k obnovení činnosti a ty, 
které tak neučinily, byly úředně rozpuštěny. SK Čánka svo-
ji činnost neobnovil, a proto byl dne 15. října 1946 úředně 
rozpuštěn.
 Jisté oživení přinesla až sedmdesátá léta, kdy v roce 1974 
bylo v obci upraveno fotbalové hřiště a volejbalový kurt. 
Sportuje se zde však pouze rekreačně. Josef Krejča
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POLICIE ČR
KRAJSKÉ ŘEDITELSTVÍ POLICIE
KRÁLOVÉHRADECKÉHO KRAJE
ÚZEMNÍ ODBOR RYCHNOV N. KN.
NABÍZÍ:
PŘIJETÍ DO SLUŽEBNÍHO POMĚRU

• Volná služební místa na obvodních odděleních v 
rámci okresu Rychnov nad Kněžnou a na Dopravním
inspektorátu v Rychnově nad Kněžnou
• Požadujeme: české občanství, bezúhonnost, věk
nad 18 let, střední vzdělání s maturitní zkouškou, 
splnění podmínek příjímacího řízení
• Nabízíme: náborový příspěvek 75.000 Kč, 6 týdnů
dovolené, výsluhový příspěvek, odchodné, stabilní
zaměstnání s možností profesního růstu
• Pro více informací volejte na číslo: 974 536 401
nebo pište na e-mail: jarmila.vasatova@pcr.cz

PŘÍJEM INZERCE
tic@opocno.cz, 777 634 447

ceník na www.opocno.cz

inzerce
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Číslo 5/2019 vyšlo 29. 4. 2019. Tisk: GZH, s.r.o. Rozšiřuje: Česká pošta. Volné výtisky jsou k dostání v IC 

Opočno, Kupkovo nám. 247. Registrace MK ČR E 11930. Náklad: 1.650 výtisků.

Koupím historické fotoaparáty, kapesní a náramkové hodinky, po-
hlednice, knihy, staré známky, mince, bankovky, obrazy, sošky, housle, 

pivní lahve, odznaky, šavle, bodáky a jiné zajímavosti. Poradenství 
i návštěva je vždy ZDARMA, platba hotově. Volejte, pište SMS platí 

stále!!! 
Tel.: 605254511 p. Jiří Hrneček

Střední průmyslová škola, 

Odborná škola a Základní škola, 

Nové Město nad Metují  

                  
 

a město OPOČNO vás zvou na: 

Výstava drobného zvířectva a zemědělské techniky,

občerstvení, prodej výrobků.

 

00
00

10  - 12  vystoupení žáků

,

00
00

12  - 15  vystoupení skupiny 
ZUŠ a ZŠ 

Klapeto

Opočenský jarmark

areál zemědělské školy, 

Nádražní 296

18. 5. 2019   10 - 15 hodin

Skákací hrad, skluzavka a dětský koutek v ceně vstupného.

31. 12. 2020

Je Váš průkaz pojištěnce platný 
do roku 2020?

Stavte se u nás co nejdříve 
pro nový!

800 209 000 | www.zpskoda.cz
www.kartamehosrdce.cz |  zpskoda

—  Ceník inzerce
Celá strana 19×26 cm 2720 Kč

1/2 strany 19×13 cm 1400 Kč

1/4 strany 9,5×13 cm 720 Kč

1/8 strany 9,5×6,5 cm 370 Kč

Ostatní formáty 6,05 Kč/cm2

Sleva za 6 a více opakování 30 %, za 10 a více opakování: 40 %
 Ceny jsou uvedeny včetně DPH 21 %

inzerce
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NÁSTROJE CZ, s.r.o.
Značková prodejna českých výrobců nářadí a nástrojů Dobruška
otevírací doba: Po-Pá - 7:00-12:00 / 13:00-17:00 hod. So: 8:00-11:00 hod.
Odpovědný vedoucí: Marek Frelich
Fr. Kupky 324, 518 01 Dobruška
Mobil: 606 086 884, www.nastrojecz.cz, dobruska@nastrojecz.cz

VÝROBA A PRODEJ VRTÁKŮ

R

Nově otevřeno i v sobotu!
Po-Pá otevřeno od 7:00Najdete nás i na Facebooku: 

Nástroje CZ  Prodejna Dobruška

Prodejna je v Dobrušce za kostelem v zatáčce...

Akce platí od 01.05.2019 do 31.05.2019. Fotografi e jsou ilustrační. Případné technické změny, tiskové chyby a odlišnosti ve vyobrazení jsou vyhrazeny bez upozornění. Akce platí do vyprodání zásob.

Za nákup nad 100 Kč káva na cestu.

Skladem spojovací materiál včetně NEREZového programu. 

Nabízíme Vám Coffee to GO Stroje, nářadí, nástroje 
a brusivo které bude fungovat. 

Hračky neprodáváme!

Hadice zahradní
průhledná opletená
1/2“ 1122 50m (50m za 600kč s DPH)

3/4“ 1122 25m (25m za 575Kč s DPH)

Štětec plochý
25mm / 1“ dřevěná rukojeť

Štětec kulatý
č. 10 / PVC rukojeť

Stěrka
30mm G0008

Barel JPP KOSH-30
30 lit, širokohrdlý - 14,5 cm
HDPE, mléčný

Čerpadlo Suge
SP124-1000, 1000W, zahradní

Čerpadlo Suge
SP19-280, 
280W, vibrační

Konev Garden
10 litrů, plast 25380

Konev KKG 
9 litrů Zn, růžice Zn 1276

Spona S301
10-016 mm, na hadici, Inox 14335

Vědro stavební
ReCycled® 
10 litrů, plast 2923

Čerpadlo Suge
SP107-1100, 
1100W, ponorné

Nádoba Ecotank
ICS M150505V 500 litrů
96 cm, výška 89 cm

Maltovník kulatý
ReCycled®, BC, PE/PP
40 litrů, 6920
65 litrů, 6921
90 litrů, 6922

Čerpadlo STREND PRO
SWP-60, 600W, 
vibrační, kabel 20m

Čerpadlo STREND PRO
TWP-750, 750W, 12500 l/h, 
8 m, 1/8/35 mm

Čerpadlo FSP 750-4C
750W, 11000 l/h, do čisté vody

StěrkaStěrka

Konev Garden
10 litrů, plast 25380

10-016 mm, na hadici, Inox 14335

Čerpadlo FSP 750-4C
750W, 11000 l/h, do čisté vody
Čerpadlo FSP 750-4C
750W, 11000 l/h, do čisté vody

Čerpadlo STREND PRO
TWP-750, 750W, 12500 l/h, 
8 m, 1/8/35 mm

Čerpadlo STREND PRO
TWP-750, 750W, 12500 l/h, 
8 m, 1/8/35 mm

30mm G0008

ReCycled®, BC, PE/PP
Maltovník kulatý
ReCycled®, BC, PE/PP
Maltovník kulatý
ReCycled®, BC, PE/PP

9,92 Kč bez DPH
12,00 Kč s DPH

19,01 Kč bez DPH
23,00 Kč s DPH

966,94 Kč bez DPH
1170,00 Kč s DPH

275,21 Kč bez DPH
333,00 Kč s DPH

20,66 Kč bez DPH
25,00 Kč s DPH

95,87 Kč bez DPH
116,00 Kč s DPH

128,10 Kč bez DPH
155,00 Kč s DPH

81,82 Kč bez DPH
99,00 Kč s DPH

10,00 Kč bez DPH
12,10 Kč s DPH

4,96 Kč bez DPH
6,00 Kč s DPH

9,09 Kč bez DPH
11,00 Kč s DPH

17,36 Kč bez DPH
21,00 Kč s DPH

71,07 Kč bez DPH
86,00 Kč s DPH

Pumpa sudová
P0713 na vodu, 
ruční 684

577,69 Kč bez DPH
699,00 Kč s DPH

329,75 Kč bez DPH
399,00 Kč s DPH

660,33 Kč bez DPH
799,00 Kč s DPH

963,64 Kč bez DPH
1166,00 Kč s DPH

2950,41 Kč bez DPH
3570,00 Kč s DPH938,02 Kč bez DPH

1135,00 Kč s DPH875,21 Kč bez DPH
1059,00 Kč s DPH

1156,20 Kč bez DPH
1399,00 Kč s DPH

Čerpadlo FSP 350-CR
350W, 2400 l/h, do čisté vody

1032,23 Kč bez DPH
1249,00 Kč s DPH

skladem široký sortiment 
hadic nejen na vodu

kompletní sortiment spon na hadice

velké množství nádob, kanystrů a konví

inzerce


